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309 ANATOMY OF A FRAUD: 

CASE CLOSED AS DISSECTED IN CASE OPEN 

Gerald A. Ginocchlo 

Few books in the 30-year controversy surrounding the assassination 

of President John F. Kennedy have received the kind of media 

attention and effusive praise from respected journalists and historians 

as Gerald Posner's Case Closed. This book purports to close the case 

on this tragic episode in our history. Unfortunately, Mr. Posner 

accomplishes this feat only by further distorting a record already 

sullied by the Warren Commission's original work, not to mention the 

groundless speculation of count less conspiracy theorists. Case Closed 

is, in fact, a monumental fraud. as amply demonstrated by Harold 

Weisberg in his recently released Case Open. Students in this project 

will participate in a meticulous dissection of Mr. Posner's book; 

consider how this book, and Posner himself, garnered such unwar-

ranted attention and praise; and see what implications this episode has 

not only for a resolution of this controversy but also for the integrity 

of major institutions in our society. 

Eligibility: Open to students willing to buy, read, and study two books 

and related materials. 

Maximum enrollment: 20. 

Anticipated cost: $45-$50. for books and study materials. 
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In order to truly understand the events surrounding the assassination 

of President John F. Kennedy on the day of November 22, 1963 one must 

look closely at Lee Harvey Oswald. In the book Case Closed  Gerald Posner 

shows a picture of Oswald that is as much fabrication as it is fact. 

Lee Oswald was born on October 18, 1939 in New Orleans, 

Louisiana. He was born into a slightly below middle class family, which 

had lost his father two months before Lee was born. The family included 

his brother, Robert, and his step brother, John Pic. On December 26, 1942 

Lee was placed into an orphanage along with his brothers (1). In 1944 the 

family moved to Texas, and in May of 1945 his mother, Marguerite, 

married Edwin Ekdahl. Stability was not to be found in the home until 

1952 when Lee moved to New York with his mom. The family further 

deteriorated when in January of 1950 John left for the Coast Guard and 

then in July 1952 Robert left for the Marines. In April 1953 Lee was 

ordered to go to Youth House for evaluation by a judge who ruled him 

truant. While at Youth House Oswald was evaluated by Dr. Hartogs, the 

staff psychiatrist. Despite claims by Gerald Posner that Hartogs "vividly 

remembered Oswald eleven years later"(2), Hartogs admitted in his 

testimony that he had forgotten evaluating Oswald until his own report was 

shown to him by FBI agents (3). Upon seeing the report Hartogs testified "1 

recalled everything" (4). Posner claims that Hartogs testimony shows that 

Oswald is a born assassin. If this is true why is there no mention of the 

words that would show violent potential in Hartogs' report ? The only 

words that resemble this behavior are the words " passive- aggressive 

tendencies" (5). There are other facts as well that discredit Dr. Hartogs 

testimony. One is the great number of times Hartogs seems confused in the 



hearing. This is shown by lines like "It contradicted my recollection" and " 

I didn't know I made this ambiguous recommendation" (6). These lines 

alone show that Hartogs did not truly do as he said and " recalled 

everything". Another fact about Hartogs is that he was found guilty of 

inducing a patient to have sexual relations with him during an appointment. 

In the trial Hartogs was directed to pay 350,000 dollars to the woman, Julie 

Roy (7). Does this fact alone not show that Dr. Hartogs is a man of 

questionable character ? Another witness who contradicts the picture 

Posner tries to show of Oswald is his probation officer, John Carro. When 

asked if he saw anything in Oswald to foreshadow violent tendencies Carro 

testified, " No, naturally I didn't see it, and I would say that it would be 

extremely difficult in order to be able to make that sort of projection or 

prediction" (8). In the beginning of 1954 Marguerite returned with Lee to 

New Orleans. In the fall of 1955, Lee enrolled in his eleventh school. He 

continued to make mediocre grades and have few friends, probably due to 

his constant moving. Lee turned seventeen on October 18, 1956 and joined 

the Marines one week later. 

Two points in Oswald's Marine record are the most important 

concerning November 22, 1963. One is his training with a rifle,and the 

other is his security status while an officer in the Marines. These two points 

serve as a foundation to determine whether or not Oswald could have been 

the lone assassin and if he was connected to the government in anyway. 

One of the largest discrepancies in Posner's book are his statements 

regarding Oswald's shooting capabilities. Posner makes the argument that 

Oswald was a good shot and had a good deal of training while in the 

military. However, as Weisberg points out in Case Open, the Marines 

evaluated him as a " rather poor shot" (9). In Case Closed, Posner does not 



mention Nelson Delgado's testimony in reference to Oswald's shooting 

ability. This is despite the fact that he actually fired on the same range as 

Oswald, only a few spaces down. In Delgado's testimony he says," he didn't 

show no particular aspects of being a sharpshooter at all" (10). Delgado 

also testified that Oswald's shots that were misses were also scored as hits 

(11). These statements prove that while Oswald did get some training in the 

firing of a rifle, he did not become efficient with it. 

Also while in the Marines many events occured, as well as Oswald's 

behavior that raise questions about Oswald's possible government relations. 

September 12, 1957 he arrived in Japan and was based at Atsugi. While 

stationed there Oswald shot himself in the arm playing with a .22 caliber 

derringer. Despite the fact that he was to be court- martialed for carrying 

an unauthorized gun, his proceedings were postponed until April 11, 1958. 

Another possible signs of government intervention includes the fact that 

despite the numerous reports of Oswald's Russian behavior, his clearance 

to handle classified information was never taken away (12). This is very 

questionable, because at the time Russia was sending spies, etc. and defense 

information was extremely classified so that no leaks would occur. This 

brings up another blatant Posner lie in Case Closed.  In Weisberg's book 

Oswald in New Orleans he explains Oswald's clearance in the Marines and 

quotes direct testimony. Oswald's former superior officer, Lt. John E. 

Donovan, testified that " He must have had a secret clearance to work in the 

radar center, because that was a minimum requirement for all the 

men"(13). This is a direct contradiction of Posner's.  statement that "Oswald 

had the lowest security clearance confidential' "(14). Another statement 

that contradicts Posner's is the testimony of Delgado. Delgado testified that 

Lee had access to " secret data" and that Oswald was placed in " the silent 

3 



area. That is the war room"(15). These statements certainly raise some 

doubt, at the least as to whether or not Posner's statement about Oswald's 

clearance in the Marines is correct. 

Oswald received a second court- martial for fighting on June 27, 

1959. He was then given a dependency discharge for his mother. On 

September 11, 1959 he was discharged from the Marines. Upon arrival at 

home he began to plan for his defection to the Soviet Union. 
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Oswald's time in Russia was not that pleasing as Oswald thought it 

would be. Oswald worked as a metalworker in the Belorussian Radio and 

TV factory. He was not happy because when he got to Russia he had told 

the authorities that he was interested in studying economics, philosophy, 

and politics. Oswald got his own appartment and it was pretty good for 

someone with very little money. He liked all the attention he got for being 

a foreigner. He wanted to be a citizen of Russia. He joined a hunting club. 

He liked that at first but then he quickly stopped going. That was probably 

because he was a horrible shot. Nosinko, a KGB defector told stories that 

they laughed at Oswald because he was a horrible shot. They used to give 

him some of there own kill so that Oswald would not go home empty-

handed. After a few months he got tired of working and became very lazy. 

He did not enjoy Russia like he thought he would. One night a trade union 

dance he met Marina. Soon after they got married. All the while Oswald 

still did not like Russia any more and wanted to get out. He applied for 

visas for him and his wife. They had to wait for a while before they got 

them. Then they returned to the U.S. together. 

Oswald's domestic life is an important part of his biography it shows 

what he had done in the many years before the day of the president's 

assassination. This includes what he does in his free-time, how his relations 

are with his wife, and the people he associates with. 

Oswald's relationship with his wife was a rocky one. Marina his 

wife, treated Oswald pretty good. A fact that is very obvious is that 

Oswald loved to read. Ever since his childhood Oswald had been known to 

read books. After he had come back from Russia he spent almost all of his 

free-time reading books. He would go to the library after work and check 

out a book to read. Marina testified that the books that he read were of a 



historical nature rather than fiction or literature. Oswald read so much 

that when it became late at night he would go sit in the bathroom and shut 

the door so that he could read while Marina was sleeping. About everyone 

who had lived with Lee and Marina testified that they had seen him reading 

some kind of book. When Marguerite Oswald was asked "Did he read 

books much while he was living with you," she replied "Yes, he read 

continuously. He went immediately to the library upon coming to the 

United States. He read continuously. All kinds of books." (II. Al) Also 

Robert Oswald was asked if he had seen Lee read any books and he replied, 

"Of course, I have seen him lead various books. I never did see him read a 

book-unless the covers-or perhaps if I picked it up-it didn't indicate 

anything about communism or socialism. He did like to read. He read 

quite a bit. And by this, I have observed him to read anything from funny 

books to novels, to westerns, the full scope. He liked American history. I 

have seen him read American history a great deal."(II. B1) As you can see 

these two witnesses are very pos tive about Oswald's continuous reading. 

Oswald's relationship with Marina was sometimes rocky. He spent 

alot of time reading so he did not spend that much time with her. Oswald 

is said to have physically abused Marina often in Gerald Posner's book 

Case Closed.  Posner makes it look like he had a horrible temper and that 

when Oswald got nervous or mad he would hit Marina. But in reality 

there are very few times where Oswald hit Marina. Marina testified that 

Oswald did not hit her often. She points out one special time when they 

were arguing about her going back to Russia. He wanted her to go but she 

did not know why he wanted her to do that. He got frustrated and he hit 

her. Another time she said he hit her was when she wrote a love letter to 

her old boyfriend back in Russia saying how much she missed him and how 



she wishes she would have married him. Something was wrong with the 

letter so it was returned to the Oswald's residence. Lee found it and made 

her read it aloud to him. After what he heard he was so mad that he hit 

her. Posner says in his book "reactions to FBI interviews led to more 

physical abuse of Marina." There is no testimony of that beating. 

Marguerite Oswald once saw Marina with a black eye and asked her how 

she got the black eye. Marina did not tell her so she asked Lee. He 

responded by saying it is none of your business. In the Warren reports 

Marguerite is asked "Is there any other time that you recall that you saw 

that she had bruises or a black eye? Marguerite responded, "No sir, that is 

the only time."(II. Cl) Lee's brother Robert was also questioned on the 

same subject. Robert was asked, "Was there ever a discussion in your 

presence by anyone, including your brother and/or your sister-in-law, on 

the subject of his having physically harmed her?" he responded, "No sir, 

there was not."(II. DI) As you can see there are not that many instances in 

which there was proof of harm done to Marina. 

Oswald was also known to have attended right-wing party meetings 

in some of his free-time. He is said to have been keeping tabs on the right-

wing activities and movements. He was very interested in General walker. 

he did not like him at all. When Marina was asked if Lee disliked anyone 

in the U.S. she stated General Walker. When Mr. Paine was questioned 

about it in the Warren Report. Paine was asked, " Confining the Senator's 

question to the meeting in April, he didn't indicate in any way that he was 

familiar with Walker's attitude or activities?" Paine, replied, " He was 

familiar with Walker. He knew who Walker was, there was no doubt about 

that. We were talking about Walker."(II. El) Oswald did not like Walker 

I 



and that was very weird that he put so much interest and time into one man 

and his party. 



Lee Oswald: Government Relations 

Was Lee Harvey Oswald an informant, agent, or in any way 

associated with any United States Government agency ? The truth may 

never be known because Oswald is dead and our government is not good 

with the truth in regards to the assassination of John F. Kennedy. However 

there is evidence that would lead the average American to believe that 

Oswald had ties to the government or atleast received treatment 

uncharacteristic of an everyday citizen. Lee Oswald had a place in the 

United States government. The trick is to determine what it was. 

The first instance of Oswald's possible relations dates back to his 

days in the Marines. There has always been speculation that Oswald had 

something to do with the downing of the U-2 spy plane over Russia since 

his defection coincides with tiru011orilAn it was downed (Oswald had defected 

to the USSR when the plane was flovhied). This is mere speculation but the 

fact that Oswald had been transfered to a base in Japan which was the sight 

of the U-2 plane gives it little but some credence. More interesting is the 

fact that Oswald had "Secret "clearance at the airbase. He was also trained 

in Russian and spoke it fluently. Is this the normal training and clearance 

of an at best average marine? 

Oswald, obsessed with Russia and it's way of life, defected to the 

Soviet Union in 1959. While in Russia he never renounced his U.S. 

citizenship and had numerous contacts with the U.S. embassy. This is 



strange activity from a defector. The strangest part of Oswald's defection 

is his subsequent return to the United States. After two years Oswald was 

granted return and renewal of his passport. A more revealing factor that 

hints at government ties was Marina's arrival in this country. She was in 

fact not eligible to even enter this country. " She could not have met the 

requirements of the law" (III. Al). Marina would not have been able to 

enter the country without government help. It would seem the government 

had intervened but " it can not be concluded that the State Department 

might not have evolved some mechanism." (III. A2) "But the law is clear; 

she was not eligible for entry into the United States." (III. A3) Marina 

Oswald could not have entered this country without help. Who better to 

help then the government. Another aspect of Oswald's return that is 

unusual is his receiving of a government loan to cover travel expenses back 

to the U.S. despite his failure to meet one of the requirements. The 

requirement states that to receive a passport a person's "loyalty to the 

United States Government is beyond question." (III. A4) Does this sound 

like the characteristic of a defector? The government said this aspect was 

over looked because of "compelling reasons." This "compelling reason" 

could very possibly be that Oswald was desired back in this country, and 

possibly by the government. 

Once back in the country Oswald's possible ties to the government 

became more evident. Oswald was very active in Cuban propaganda. 

Despite this "communist" activity Oswald's name was never given to the 

Secret Service. Oswald's mother believed he was some sort of agent. 

Robert Oswald stated that his mother had knowledge of facts in writing that 

almost conclusively proved to her that Oswald was an agent of the CIA. 

On one instance Oswald told Pauline Bates he was an agent. Why would 
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Oswald say something like this ? Because it was true and he felt no one 

believe him? 

It is possible that Oswald may have been an agent of the FBI. In a 

Commission executive session Mr. Rawkin (actually Rankin) states that he 

was informed by the Attorney General of Texas, Wagner Carr "that 

Oswald was acting as an FBI undercover agent , and that they had the 

information of his badge which was given as Number 179, and that he was 

being paid two hundred a month from September of 1962 up through the 

time of the assassination." (III. B1) When asked were this information 

came from, Carr stated from the "defence council of Ruby." (III. B2) Is it 

possible for Oswald to have been a FBI agent? Most critics believe that if 

Oswald was a government agent then he was more likely one of the CIA. 

In any case there is evidence that points to Oswald as an agent. There was 

never a chance that Oswald would have been proven to be an agent. The 

Commission would see to that. "Mr. Jaworski, of Watergate Special 

Prosecutor, helped the Commission avoid any investigation of the Oswald-

informant rumor he thought "had some substantial information back of 

tit"." (111. Cl) It was clear Oswald would never be fingered as a 

government agent. 

The Commission stated in it's report that Oswald was not an agent of 

the CIA or the FBI. They stated they had "access to the complete files." 

lnfact the Commission only saw what they wanted them to see. Did they 

see the truth? Weisberg stated it best by saying, "What did the Commission 

expect, that any agency with which the presumed assassin of the President 

had been associated was going to rush forth and claim credit for him or his 

terrible crime." (III. DI) It could not have been said better. 



Lee Harvey Oswald may or may not have been an agent of the 

United States Government but questions have been raised. Will it ever be 

known if Oswald was an agent? No, because the truth scares those who 

have the power to tell it to the American people. 
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Ape . 

Dr. Mormon. Yes; I do that, either a mental hospital or training school or 
residentInl treatment center, but I tin not recall In title case whnt I recommended. 

Mr. liarnmen. Put you do recall quite clearly that you did recoi iiiii end, be-
cause of this bny's personality pattern, dint erhatme? 

Dr. Morrow'. Yes; that he should not be placed In the community. 
Mr. Lninerra. Or placed on probation? 
Dr. HARTOOR. Yes; that is right. 
?dr. Lirert.r.e. Ito you recall bring Interviewed 4111 1111P question by the FIII7 
Dr. Morrow'. Yes. 
Mr. Lienetee. Do you remember npproxlmntely when they interviewed you.? 
Dr. Hoevons. No; I don't know the 4Inte. 
Mr. Littnel.ra. Do you remember Mint you 1041 them 1 he same thing, that In, 

that you recommended inettlittionnilellig Dewitt' na a result of his psychiatric 
examination which indicated that he was potentially dangerous? 

Dr. Dorman. YOR. 
Mr. LIEBEI.G11. Would you tell us how you first became aware, after the assas-

sination, that Lee Oswald was a child with whom you had had previous 
contact? 

Dr. Horror's. The first time was, I rend It In the newspaper, Justice Kelley, 
you know, Florence Kelley, made a statement to the press that Oswald had 
been in the Youth House, nail she revenied details of the psychiatric report 
which immediately inutile me nwnre of the fact that I was the one to esandue 
the child, because this wan my wording. 

Mr. LI1111F.LER. Do you retneenher the wording? 
Dr. lioirroor For inetntice, incipient schizophrenia. I think she used; poten-

tially dangerous is nomething which I use. These are some of the expressions. 
Mr. IdEar.i.ER. These expressions are peculiar to your particular type of work? 
Dr. FIARTOCP. Yea. 
Mr. Idenetre. And not generally used by others? 
Dr. Dorman. And by me generally In dealing with children. 
Mr. Lienel.vm. DM you keep the newspaper clipping by ally chance that in-

dicated this? 
Dr. Marrone. No, no. 
Mr. Litertra. What did you do after you learned or became aware that 

Oswald was a child with whom you had had contact? 
Dr. HART0011. I didn't do snything. 1 didn't do anything, but the New York 

Times sent a reporter, end he questioned me on whether I was the one to ex-
endue this ehliti, because they read It, and I Paid that I did not know for 
sure, but it is possible. 

And whnt hnimened thee? Then very soon the FBI ramp in here and saki, 
"You are the doctor W1111 e!Ell 111111e11 Oewnlil." and froni then on I know for sure 
that It MIR me, bemuse they 'nest have rend n report. 

Mr. Ltetreten. Now, up mall the time that the FBI mine amid said that you 
were the (lector who interviewed Oswald, did you still have some doubt In your 
mind as to whether you hail actually interviewed the hoy? 

Dr. HAHT0(111. I was not eotivinerd, I was not sure, mile I then reconstructed 
everything In my mind. 

Air. Lienr.i.eit. As you Move 111111111 toil, by rein I line- 
Dr. Morrow'. That is right, then I recalled everything. 
Mr. T..1,./IF.1.1.31. 11111 you tnnke any eintentent to television people In connection 

with this at all? 
Dr. Ilowroos. About Oswald? 
Mr. Lieneten. Yes. 
Dr. llonvotia. No; on the day after President Kimmel!, died, the television 

people asked me to make a alnientent on television ill eenerni about why smite-
body might kill the President. I 41 Id not mention ally sane. 111141 not refer 
to any 11nllcldnnl. I inlet nettle some gem-rill peyellintrie retnnrks as to what 
kind of a person would kill the Preeldent. 

Mr. Ltenr.t.ea. Do you recall approxInintely whnt yen said? 
Dr. Hoertein. That a permit' who would commit such an net has been very 

likely n mentally disturbed person, olio has a pereunal grudge ngnInst persons 
In authority, 111111 very likely is a person who In ills senreh to overcome hie own 

seminar, Doctor. Ilow did it conic Mint you 
whom was It given, whnt woe the general 

ly afternoon, nt I :30 until 3 o'clock, the prn-
together In order to disown an Interesting or 
elected °email bevitume of the renenn whielt 
n the charge and 1114. errionsiteen 	hie her- 
nnr wns opened by the Youth Mouse director; 
.0111 the development, linekground and early 
h Mime reerentillit depertment mid hotelehold 
Muted gave n report; then the psychologist 

atemniiited the ',etude who were present 
riot rind recommendations which I made to 

1 was It that Oswald be used en a subject 

sine, because I was the one to select these 

report of the pre/veiling!' of the seminar 

lee/11S. 
, Informal sort of thing? 

Inentorandinn of what occurred at that time? 

4:Prds relating to the W111111110 

Li

tiny records, never anything written down; 

that would have been at the Remitter would 
previonely 'weltered by you 111111 by the other 
that correct? 

t recommendation you made to the court In 

vectly, I recommended that this youngster 
I. 
tion, do you recall? 
1I. No. 
clear in your recollection that you recotm 

el immediately because of the personality 
7 
Chat I remember; yes. 
lid stay at the Youth House. do you know? 
xactly. Anything from 4 to 8 weeks, that 

is a place the baste function of which is 
led environment ; would you say? 
;ent for the purpose of psychiatric obeerva-
pending court appenranee, or custodial care 
pt, I mean him actual transfer to a child-
.as a training school. These are the three 

not the kind of place where a boy would 
n committed, or something like that? 
About 2 to 3 months; I wenn 3 months Is 

kind of institution you reemilmeteled that 

°emendation as to tile name. the specific 
.he court. 
loinmendation as to the type of institution 

219 



Mr. Imearr.ra. Would you rend the report nod tell ina If Dint In the report 
That you prepare:I nt that time? 

Dr.111Airronn. Thal Is right, that Ix 11. Interentlitg. 
Mr. Idannt-nn. lheetor, IR your recollection refreshed rifler looking n1 the report (lint sou trintle at (lint thee? 
Dr. lia TIMM Yea. yen: Hint is the dIngimells. "perminnIlly pnitern distitrintiter with nehlaold fenturen noel paxadve — norgrensIve lembitelex." Yea. 
Mr. 1.1r.ne.I.ent. Chi tinge I, n1 the very liegiuufng of the report, you wrote nt flint Dine, did you not. 	113.yenr-old, well.' ttll I. well-tionrished boy wax remanded to 'Youth Muse for the first time on chnrge of !rummy."  
Dr. 111117411111. YON. 

Mr. lidananzn. flu I he tnst pogo of the report. there fa 11 MOO 11/11 mottled "Sum-
mary for Probation OfIleeen Report,"  is (here not? 

Dr. A RUMS. Ton. 
Mr. Igemetien. And you wrote there, nhout two or three mullet:nes down, 1 1 1 1 1 

yen not. "We nrrire therefore at 1hr rermitmembollon that he should be Owed 
on prnhnlion 	her the emtdillon Hot he seek help nail guidance through eon- 
tart with n eh' I 11 gold:time elinle, where he should he trented preferably by n 
male pnyeitlatrIst who could nubstlinte. In a eerlein degree nt lewd, for (Iii' 
lack of Inther nanre. At the some flute, his moll 'r  should he urged lo seek plychothPrnpentle golden:ce through contact with 11 fondly ngeney. If this 
plan does not work out fncornbly and fur ennnot ■ xlpernle In  thin treatment plan on All outpatient biotin, removnl from the home and plareitieut maid he 
minted to nt n Inter date. but It In our &Milt:,  Impresshot Ihnl trentment mt probation should he tried out before the nIrleter  ii nil therefore tionsibily more 
harmful tilncempoi apprentelt In applied to 1 he none of Ibis boy 7" 

Dr. Hanvons. Yen. It controulleln my recollection. 
Mr. Lernri.e.n. Yes. As you now rend your report—nod It In perfectly under-nandnhle that It Is something that might not he remembered It yearn after the 

Brent; I have no revolleetIon of whnt f was doing II yens mitt. 
Dr. H A RTCH1R. I did not know that I nunde thin antblgumin reemitmendifflon. 
Mr. Tarnr.r.en. As you rend this report and reflect on Ih111 report null on the boy, Onwnhl, as he la rerenlet1 throngli It, do you think Ihnt possibly II 1 1 1 111:1*  hare been somebody else tint was Involved In the netulunr or are you convinced that It was Oswald? 
Dr. HAIIVX1P. 	that was Oswald. 
Mr. Idenguttl. That wee Oswald? 
Dr. Flaterons. TOW 

Mr. LItTIELFNL It would not appear from thin report Ihnt you room! oily 'null-
ration In the Outrigger of Gee ()meld rit flint lime that would in:lively 11ils possi-ble violent outburst, Is there? 

Dr. flarcroos, I 11111111 11101111011 It III the report, nnd I wouldn't relit 1 1 It now. 
Mr. Liam:zit. If you would have found It. you would have mentioned It In the report? 
Dr. Dairroon. I wrmid have mentioned It yen. I Just Implied it n-1 I I the diagnosis of tonnsive-nggrenilve. It manna that we nor denting here with a 

youngster who wan hiding behind t seemingly prontive, detnehed fttemle Nacres. 
elan hostility. I menu Dila Is what I thought won quite ricer. I did not say that he had funutultive or homieldnl potentinl. 

Mr. Mangum. And In feet. its we rend through the report. there is no mention of the words "Incipient sehistudirenle" nr "potentiolly thingerimm"  in lite report. 
Dr. lIntrroos. Na:.  I don't know where she has it front. bat Iltese 11 to my worth'. I melt In other reportk hot here It In not. 
Mr. Ltantmett. "Pnwilve-aggrennive tendenelpn" ore fairly n 	 In 1n.1.11r- rermr, me they not n ttttt !malt pemple? 
Dr. HA nrOnn. NO It in Intl' an 	. It in (he lensl p 	 or the three peranonlity Init.. It. In either n protive-dependetil child or fill ttgeret  ilre plulid. and there In a panntre-oggrennive 	 tonsalve-nagrenelve nu' is the leant common. 
lir. If.truint,es. Would yon eleserlhe for ux briefly whnt the prowlve-nggrensIve 

tendencies are. how do they umnIfest themnelves, what do they indiente? 
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I it 
Mr. Ltrnmen. Or did you think flint the fact that he hod this different 

of Leunincy Wynn n refleelton of Rome curt of mental dinturhnoce on Orov 

part, or would you any that It WWI hint tin lunch n ftmetIon of environment, 

environment that he found !dimwit In here in New York? 

Mr. Conan. %Veil, I don't think there in any question in Illy mind that the. 

wnn an innbIlity to nilnid. to ndnpt from the change of environment. One of th 

things that prohnlity Influent-ell one lu thin IR thnt I crime to New York City when 1 

man 9 yenrn of nee and when I come here I didn't Rpenk n word of Englinh, 

and I lived In what we yen F.ast Barletta. In nit nren where there won a Puerto 

Menn community within II Negro area, nod I recall when I went to nehool 

there were four Puerto Riran hoym in n clone that wan otherwise n11 Negro, 

and I used to virtimity run home every day In the fret 2 months I lived In 

the city, beenime nt one point or another the Negro boys wohlid he vvaltiug for 

me outside to take my mortis, my money, and nnythIng that I had In my hands. 

I remember illy mother 'wench!' ins n pair of Oaten nod I don't think I was 

&moan Ire for 10 minutes TV th the skates—I don't think I was down there for 

10 minutes before they took them away from me. And I Just stayed upstairs 

and milted for my mother nt ii o'clock. 
Then event tinily I mode friends with the other three boys, nod when Homebody 

took my bookm, one of the other boys stayed with me. and I fought with the 

Negro hoym until things worked out—and, as I remember, things didn't work 

out. I had to transfer to another nchooi. 

1110 I can see thin kind of reaction taking place. You meet the situations. 

Either you meet them bend on or you retreat from them. 

Now he apparently hod one or two Incidents where he won taunted over his 

Inabilbly to speak the came wny that the kitla lip here 'Teak rind to dress the 

game wny or even comb bin hair—Sou know, here the kids wore pegged pant'. 

and they talked in their own ditty-Imp fanhion. There In no—that this kid 

was 11 stranger to them In linnet', thilture and everything elite, and apparently 

he mold not ninke flint rolnotntion. and he felt flint they didn't wont any 

pnrt of him and he didn't mint any part of them, and he teemed nelf-suffleient 

enough at the time flint I ret•all that I !linked him, Ile felt he wasn't learning 

anythIng lit school and (lint he Ind other, more importnnt things to tenni and do. 

Now, whether this won nn artifice on his port, you know, a mecliailbon, I don't 

know—but It didn't—let toe. nay It didn't trigger any reaction on my port Bolt 

thin was nympt 	tic of a deeper einottonnl dInttartinnee. I thought that thin 

wan just symptomatic of a boy who had chosen one way of reacting to a situation 

that other boys would relict to In another fashion. 

Mr. LIEBELPt. I mulct-Mend that some statements hare been made, batted ap-

parently on the psychiatric reports or the observations of people who worked 

with Lee Oswald here In New York when he was 13 years old, to the effect 

that one might hove been tilde to predict, from !teeing the boy at that thin', that 

he might well commit nn net /etch na the nremsninntIon, or Borne similar violent 

act. Did you see any Ruch indication In Lee Oswald? 

Mr. CARRO. No naturally I didn't see It, and I would any that would be 

extremely difficult in order to be able to make that curt of projection or pre-

diction. I have even, when I worked with the Youth Board nn n mtreetclub 

worker, I worked in the street where we bad 110 pnyellintristn along with us 

and where we worked with notch more pxychnile and cleeply disturbed boys, 

who did kill nontelteily right along the line, pussibly n etniple of 	tits Inter, 

and even though, you know, the studien we here done here in the city said 

everything shown that there are a great  many people who are extremely din-

turhesi walking [wound, nod the crutch tint just keeps them on their marginal—

what do you call--on thin niarginal living, where they Pe don't go out and 

commit some violent act, lint you don't know whet it 19, what the factors are 

that keep them from just blowing up or exploding nitogether. 

I didn't crw nay porticulnr behnvior that would nay flint thin boy would 

mommlny commit this net. I have seen it, let's say, in the l'oerto Itienn youth I 

am famillor with, the Negro youth, that sometimes they ascribe this to n crying 

out of people to any that they exist and that they are human beings, nod they 

commit that violent w.f, hint to get their one tiny in the null, the day when all 

the papers will focus on them, and say, "I am me. 1 net alive." 
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Mr. Liensren. This wen In 1957 or Ma? 
Mr. DeLoAno. 105S. And 1.1'11 lind Mole intereets. Ile liked Spanish, and ha 

talked to me for n while in Swinish or tried to, mid AII1110 nobody bothered, you 
know—I wilm kind of 11 11/11er, myself, you know. I didn't ansocinte with too 
many people. 

Mr. Lissisren. Hew obi were you ni I lint time? 
Mr. Derosne. I was 17-18 years of age : 17 or 18. 
Mr. Ligneten. About the tonne age an Onwnirl? 
Mr. DELGADO. Sight. lie wan the amine ego ne I wan. And nothing really de-

veloped until I went on lenve—oh, yes. At the lime he wan—he vrna comment-
ing on I he fight that Castro was having lit. Sierra Millirem lit the beginning, Plat 
nbout the turn of 1951). When I went on lenve. It plat no happened (lint tiny 
leave coincided with the nrat of .Trumnry, when Cnstro look over. So whell 
got brick, he wet the 11114 inc; 	to nee line, and lie sold, ''Well, you took a leave 
MIDI went there and helped them, and they all hulk over." It was it big joke. 

Sri we got along pretty welt. Ile had trouble In one of the huts, and he 
got transferred to mine. 

Mr. Lrenmen. Do you know what trouble he had in the other hilt? 
Mr. Detasno. 1Vell, the way I understand it, he wouldn't hold bin own. 

Came time for cleanup, and general cleanliness of the barracks, he didn't want 
to partielpate, and he would be griping all the time. So the sergeant that was 
in charge of that hilt naked to have him put out, you know. So consequently, 
they put him into may hut. 

Mr. LIEGELER. What were these huts? Were they quonmet huts? 
Mr. DeroAno. Qiionaet hula, rtglit 
Mr. Lisetr.ont. And they served an barracks, right? 
Mr. Datoseo. Right. 
Mr. Lnr.feetea. flow many men— 
Mr. DELGADO. Each quourret but wan divided in half. Now, In each half lived 

air men, two to a room. They were divided into two rooms with a bath room 
each able, ench half of the cpwciset hut. I was living In one room. Oswald In 
the other room. And then we had our barracks, we had quite a bit of turn-
orera, because gnya kept coming In and being transferred. Him and I aeemed 
to be the only ones staying in there. And we would meet during working hours 
and talk. He was n complete believer that our way of government was not 
quite right, that-1 don't know how to any lt; it's been so long. He Wen for, 
not the Communist way of life, the Castro way of life, the way he was going to 
lead his people. lie didn't think our Government had too much to offer. 

Ile never said any subversive things or tried to take any classified information 
that I know of out or see anybody about It. 

As I said to the linen that interviewed me before, we went to the tense at 
one Cline, and he didn't show no particular aspects of being a sharpshooter at 
all. 

Mr. Lrrnetea. Ile didn't seem to be particularly proficient with the rifle; is 
that correct? 

Mr. Derosno. That's right. 
Mr. LIERELER. Whnt kind of rifle did you tree? 
Mr. DeLoAeo. Ile had an M--I. Wean bad M–Vs. 
Mr. LIEBELIER. Carbine or rifle? 
Mr. Maxima. The 	rule. 
Mr. 1.terigtert. Did you have them In your quonset hut at all times? 
Mr. Derosoe. No, air; we had them in the armory, in the quonset but deelg- 

IlatPd an the armory. And we went there periodically to clean them up. And 
at the time in FInntn Ann, lie wan with me at one time— 

Mr. Lisarr.var. Each man was assigned a particular rifle; is that correct? 
Mr. Der.ostio. Yea. 
Mr. Lienerra. Did you have to use the rifles to stand lospection7 
Mr. DELGADO. That's right. 
Mr. Lignetser. Do you remember whether or not Oswald kept his rifle in good 

ahnpe, 
Mr. Drionno. He kept it mediocre. Ile always got gigged for his rifle. 
Mr. LIERELER. HO did? 
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potting ln touch with you in that city 

incomplete, for on the same data Oa. 

the Socialist Workers' Party (1911577) 

ed it expedient to ignore the letter 
is omission and the reason for aim/_ 
d to both historically antagonistic 

Ltion. In anitting all reference to 

false impression of a non-existing 

Party, else why should Oswald went 

more-Washington branch/ There is no 

'a, He planned to go to Mexico and 
I L'swald have wanted to be in touch 

a as they are, especially because of 

I the Communist Party? One of the ob-

rying to penetrate them as some kind 

Mund political sympathy in or from 

that completely escaped the coneidere_ 

mrt and it is the most obvious con. 

hought of In the light of Oaweld's 

:roups, detailed elsewhere in this 

ming have led to a meaningful finely- 

vidence that Lee Harvey Oswald had 

)" with any of these groups, the Report 

:1d-initflated correspondence and re-
)ificant . 
:7) toward the Communist Party and the 

0 the Commission. ne made no secret 

cing community in Fort 'forth reported 

)as well recorded in letters, drafts 

'fact, In public speeches. A number 
lame 16. They are part of the Com_ 

1 
,tay in Hew Orleans, the Oswalds went 
(participate in El seminar. He unbur-
let feelings. Marina got a thank-you 

k, of the Society of Jesus, in which 
:3 to your husband, too, for his good 

3 we do not agree with him regarding 

all respect him for his idealism ..." 

Mmunist Party and the Soviet Union 

;es of his notes in the same volume, 
(16H28.3-43(). For example, in Ex- 

"The Communist Party of the United 
ft has turned itself into the tra- 

mer to overthrow the government of 

name of freedom or high ideals, but 

ishes of the Soviet Union ... (the 
, to be willing, gullible messengers 

fist propaganda ... The Soviets have 
imprisonment of their own peoples 

iividual suppression and regimentation 

r of history, the prostitution of art 
vement in the U.S., personalized by 
as turned itself into a 'valuable 

has failed to denounce any actions 

similar action, of the U.S. Govern- 

polling improved.,1 
this as well as ... I hate the U.S.S.R. 

9). 
as one with "many personal reasons to 

struat Communism ..." (16ML42). 

Sven his oft-mentioned notes on Russia, widely discussed
 but 

unquoted In the press, are a narrative full of the kind o
f interne. 

I: ton intelligence agencies, including our own, seek a
bout other 

countries, especially the Soviet Union. It includes such
 items as 

!he location of an airport, the layout of a city, and all
 sorts of 

'ntLmate details of the electronics factory in which he w
orked, In-

cluding what it produced, its rate of production, the num
ber of 

employees engaged in various pursuits and other euoh non-
travelogue 

data. 
It is abundantly clear that the Report dietorts and misre

pre-

sents the Commission's Information on Oswald's politics.
 It both 

says and Implies the opposite of the truth. It pretends a
 man whose 

hatred of the Soviet Union boiled in hie guts was a prota
gonist of 

that political system and perpetuates a lie foisted off o
n an inno-

cent public by the police. In such a Report, by such a C
ommission, 

dealing with such a tragedy, this is unpardonable. Can t
here be 

Any reason for this exoept a desire to fool the public"
? How many 

more people, here and abroad, were willing to accept what
 might 

have otherwise been unacceptable conclusions, bow many we
re less 

critical than they might have been of the Commission, bec
ause of 

this pretense that Oswald had a "commitment to Communism"
, that he 

somehow was an agent of a hated political 
force? The Report con-

cludes that he was serving no foreign government and that
 he was 

the agent of pone (R21-2). But the Report repeats the fa
lse repre-

sentation of swald's politics. The Commis
sion instead should have 

Inquired Into who created and broadcast this deception an
d with 

what motives. -Xi a result, the Commiss
ion's own motives are sumps( 

Oswald's Marine Corps Service and First Passport 

Only in the light of what Oswald's politic), really were 
might 

any sense be made of his relations with various agencies 
of the 

U.S. Government, his trip to Russia, his defection, and h
is defec-

tion from his defection. 
With but 43 days oC his Marine Corps enlistment re

maining, or 

three months if the penalties of the courts martial had be
en impels( 

(190725), Oswald received a "hardship discharge" (19H676
). This 

was a clear fraud about which neither the Marine Corps no
r any oth' 

government agency ever did anything. Why? 
There are 112 pages of photocopies of Oswald's Marine Co

rps 

record reproduced at one point in the 26 volumes of heari
ngs snd 

exhibits (190656-768), but that record is incomplete in 
at least 

one major respect. 
This series of documents shows Oswald enlisted on Ootobe

r 

1956. He was twice court-martialed, once for the dream o
ffense of 

many ex-servicemen and once for 
an even more unusual departure fro) 

regulations. The second breach,in non-military language, 
consisted 

of swearing at a non-commissioned 
officer and assaulting him by 

curing a drink on him on or about 2
0 June 1958 at the Bluebird 

Cafe, Temato, Japan". He was sentenced to a $55.00 fins 
and four 

weeks at hard labor, the second part waived on condition 
of good 

behavior. Less than six months earlier he had been court
-martiale,  

for accidentally shooting himself with his own loaded .22
-caliber 

pistol, possession of which was prohibited. Th
e generous Marines 

found this injury "was incurred in line of duty and not r
elated to 

misoonduct". His sentence was 20 days at har
d labor, a 450.00 fin 

reduction in rank to private, with the confinement at har
d labor 

suspended for six months unless sooner vacated (19H663-4,
682-14,692  

707-8,747-52). 
Of Oswald's personal activity in the Marines, the Report 

state.: "He studied the Russian language, read a Russian
-language 

newspaRer and seemed interested in what was going on in t
he Soviet 

Union. 	In the unit
 with which he served upon his return from the 

Per East, Oswald was referred to as "comrade" and "Oswol
dskovitch" 

(R388). But his clearance to handle classified informati
on was no 
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revoked. It was granted May 3, 1957, "after careful checks". Upon 
discharge he signed • form acknowledging he had been informed about 
penalties gor revelation of classified information. This included 
awareness that certain categories of Reserve and Retired personnel 
... can be recalled to duty ... for trial by court-martial for un-
lawful disclosure of information ..." (1911680). When Oswald defected 
and appeared in the U.S. Embassy In Moscow, he declared hie intention 
to tell the Russians all he knew, and he knew about the radar instal-
lations in which he served and anodes (11262,265,393). The Report 
is barren on the subject, but there have been accounts published of 
the necessity for changing codes after his detention. 

Yet on his return to the United States, Oswald was not kept 
under regular eurveillance (R439), was not *barged with breach of 
seourity, and was not even confronted with the fraudulent nature of 
his hardship discharge. Explanations of lack of proof might be of-
fered, no matter how unacceptably, for the failure to charge him 
with breech of security. But the failure to keep him under sur-
veillance or to do anything about his fraudulent discharge are not 
susceptible to such facile pleadings. And the Reporp is inoomplete 
on even this unsatisfactory explanation. It reads, No evidence has 
been found that they used him for any particular propaganda or other 
political or informational purposes" (R393). There is no reference 
here to military or security information. 

The hardship discharge was to enable Oswald to care for his 
mother. He made not even • gesture in this direction and the Marine 
Corps would appear to have been aware that he had no such intentiam. 
The effective date of his dieobarge was September 11, 1959 (1911680; 
22H79). On September 4. 1959, he applied for a passport from Santa 
Ana, California. It was issued September 10, 1959. Acoompanying 
this application was a Marine Corps certification that had to be 
filed with the paeeport application and submission of which is noted 
on the application. "This is to certify," it read, "that PFC (E_2) 
Lee Harvey Oswald, 1653230, U.S.Marine Corps is sobeduled to be re-
leased from Active Duty and transferred to the Marine Corps Reserve 
(Inactive) on 11 September 1959." 

Under "Occupation" on the application, Oswald described himself 
es "shipping export agent". The places he intended visiting included 
Cuba and Russia. During a proposed length of Btu of only four 
months, he said he was going to be a student at the College of A. 
Sehuritrer" in 4witsrr1L-u! hr.! ?so rr!rrrsity 	n=noz. !- 

sp4...1?17,...! 

In Ind spplization that he would leave New Orleans by Orace Line 
ship September 21, 1959 (221i77-9). 

The Marine Corps certification of Oswald's imminent.discharge 
that accompanied his passport application at the very time it was 
processing a hardship discharge was not lost in the masa of the 
Commission's documentation. Nor is it suppressed in the Report. 
Instead, the Report ignores both this and the fraudulent nature of 
the discharge in the text and, in a 13-line section of Appendix XV 
in which the nature of the discharge is not referred to, notes 
that a statement that "he was about to be discharged" accompanied 
the passport application (H746). Why did not the Marine Corps re, 
voke Oswald's security clearance; why did it keep him in a classi-
fiedjob and cooperate in getting him 4 passport while it was dis-
charging him so he could support his mother. 

This is the background of Oswald's now famous trip to the 
Soviet Union, where he arrived in mid-October 1959. 

Renunciation of Citizenship 

On Saturday afternoon, Uotober 31, Oswald appeared at the U.S. 
Embassy in Moscow, laid his passport on the receptionist's desk and 
delivered a note to Consul Richard E. Snyder requesting revocation 
of his United States Citizenship. "I have entered the Soviet Union 
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er superior officer,. 

L
t. John E

. D
onovan (811289-303). F

rom
 age the f 

others included in the record, there are but brief and 
insufficient affidavits. 	

' 
W

ith one exception, all reveal a C
cam

nission interest 
in w

hether O
sw

ald w
as a lxm

iosexuaL
 T

hat exception 
is the m

an w
ho arranged dates betw

een O
sw

ald and his 
sister. 

L
ieutenant D

onovan, "the officer in com
m

and" of 
the crew

 in w
hich, O

sw
ald served (811290), w

hen asked 
about w

hether the m
urdered accused a

ssa
ssin

 had been 
a ham

csextral: 

92 

.s.  

M
r. E

ly: I believe you m
entioned earlier that he did not seerdto you 

p
articu

larly In
terested

 in
 girls. W

as th
is fast b

ecau
se h

e w
as in

teetted
 

to oth
er th

in
gs, or d

o you
 h

ave an
y reason

 to b
elieve th

at th
ere w

as 
w

alin
g ab

n
orm

al ab
ou

t h
is d

esire? 
M

r. D
on

ovan
: I h

ave n
o m

eson
 to su

sp
ect th

at b
e w

as h
om

osexu
al, 

an
d

 in
 th

at sq
u

ad
ron

 at th
at tim

e on
e fellow

 w
as d

isch
arged

 from
 th

e 

service for b
ein

g h
om

osexu
al H

e w
as in

 n
o w

ay tied
 in

 w
ith

 it th
at 

know
 of. 	

(M
3

0
0

) 

P
erhaps D

onovan's m
ost significant testim

ony tends 
to cast O

sw
ald in a different role than the R

eport and 
indicates the m

agnitude of the breath of security and 
m

ilitary trust he threatened at the M
oscow

 P
m

bes 
w

h
e
n

 g
o
in

g
 th

r
o
u

g
h

 th
e
 m

o
tio

n
s if n

o
t th

e
 a

c
tu

a
lity

 of 

defection: 

M
r. D

on
ovan

: I recall th
at be got a hardship discharge. W

e offered 
to get him

 a night—
that is a hop from

 E
l T

om
 to som

e place in T
exas, 

his hom
e. H

e refused. W
e considered that norm

al in that if you take a 
hop you sacrifice your transportation pay. W

e offered to take him
 to a 

b
u

s or tree station
. H

e refu
sed

. B
u

t th
at Is n

ot p
articu

larly m
am

m
al. 

either. r recall th
at h

e w
as 

U
M

! for som
e p

eriod
 of tim

e, an
d

 sh
ortly 

before I got out of the M
arine C

orps, w
hich w

as m
id-D

ecem
ber 

I0
3
9
, 

w
e received w

ord that be had show
ed up in M

oscow
. T

his necessitated a 
lot of ch

an
ge of aircraft call aim

, cod
es, rad

io freq
u

en
cies, rad

ar fre-
q

u
en

cies. H
e h

ad
 access to th

e location
 of all b

ase In
 th

e w
est m

ast 
area, all radio frequencies for all squadrons. all tactical call signs, and 
the relative strength of all squadrons, num

ber and type of aircraft in a 
squadron, w

ho w
as the com

m
anding officer, the authentication code of 

entering and exiting the A
D

M
, w

hich stands for A
ir D

efense Identifica-
tion

 Z
on

e H
e k

n
ew

 th
e ran

ge of ou
r rad

ar. H
e k

n
ew

 th
e ran

ge of ou
r 

rad
io. A

n
d

 h
e k

n
ew

 th
e ran

ge of th
e su

rrou
n

d
in

g u
n

its' rad
io an

d
 

M
r. E

ly: Y
ou

 recall th
at variou

s cod
es w

ere ch
an

ged
 N

ow
, at w

h
at 

level w
ere these changed: W

as this an action of your speciftc m
ilt, or a 

fairly w
idespread action? 	

- 
M

r. D
on

ovan
: W

ell, I d
id

 n
ot w

itn
ess th

e ch
an

gin
g In

 an
y oth

er 
sq

u
ad

ron
s, b

u
t it w

ou
ld

 h
ave to b

e, b
ecau

se th
e cod

e is ob
viou

sly b
e-

tw
een

 tw
o or m

ore u
n

its. T
h

erefore, th
e oth

er u
n

its h
ad

 to ch
an

ge it. 
T

h
ese cod

es are a grid
. an

d
 tw

o lin
es corresp

on
d

 . . T
h

ere are som
e 

things w
hich he knew

 on w
hich be received instruction that there In no 

w
ar of changing, such as the M

P
S re height-finder radar gear. T

hat had 
recently been  integrated into the M

arine C
orps system

. It had a height-
"

ale ran
ge- far in

 m
ew

 of ou
r p

reviou
s eq

u
ip

m
en

t. an
d

 It b
aa certain

 
lim

itations. H
e bad been schooled on those lim

itations. It cannot operate 
sh

ove a given
 altitu

d
e in

 settin
g—

in
 oth

er w
ord

s. you
 can

n
ot p

lace th
e 

th
in

g ab
ove a given

 terrain
 h

eigh
t.. T

h
e b

ad
 also b

een
 sch

ooled
 on

 a 
n

iece of m
ach

in
ery called

 a T
P

X
-1, w

h
ich

 is u
sed

 to tran
sfer rad

io—
rider and radio signals aver a great distance. R

adar is very susceptible 

9
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to hom
ing m

issiles, and this P
iece of equipm

ent is used to put your 
m

om
=

 r
e
v
isa

l =U
m

 aw
ay, and relay the inform

ation back to your 

w
hich yon hope' is relatively safe_ H

a h
ad

 b
een

 sch
ooled

 on
 th

is._ 

that kind of stuff you cannot change. 
M

r. E
ly: D

id O
sw

ald have eery kind of clearance? 

M
r. D

on
ovan

: H
e m

ost h
ave h

ad
 secret clearan

ce to w
ork

 in
 

rad
ar cen

ter, b
ecau

se th
at w

as a m
in

im
u

m
 req

u
irem

en
t (or all of 

(81:IdoY
-8). 

O
s
w

a
ld

's
 p

r
e
r
e
q

u
i
s
i
t
e
 f

o
r
 r

e
t
u

r
n

i
n

g
 t

o
 t

h
e
 U

M
 

S
t
a
t
e
s
-

4
 p

r
o
m

is
e
 n

o
t
 t

o
 b

e
 p

r
o
s
e
c
u

t
e
d
-

-
is

 c
o
n

t
r
a
r
y
 

t
h

e
 r

e
g
u

la
t
io

n
s
 q

u
o
t
e
d

 f
r
o
m

 W
h

it
e
w

a
s
h

 a
b

o
v
e
 a

n
d

 w
i 

t
h

e
 s

e
r
io

u
s
n

e
s
s
 o

f
 t

h
e
 p

r
o
m

is
e
d

 o
f
f
e
n

s
e
. I

t
 is

 la
a
r
d

l 

e
n

o
u

g
h

 t
o
 s

a
y
, a

s
 d

o
e
s
 t

h
e
 g

o
v
e
r
n

m
e
n

t
, t

h
a
t
 0

 

s
a
id

 h
e
 d

id
 n

o
t
 give 

s
e
c
r
e
t
s
 a

w
a
y
. T

h
e
r
e
 w

a
s
 n

o
 o

f
f
i 

p
r
o
c
e
e
d

in
g
 t

o
 d

is
c
o
v
e
r
 t

h
e
 t

r
u

t
h

 a
f
t
e
r
 h

e
 r

e
t
u

r
n

e
d

. 

O
n

e
 o

f
 t

h
e
 l

o
n

g
e
s
t
 d

e
p

o
s
i
t
i
o
n

s
 i

s
 t

h
a
t
 o

f
 N

 

D
e
lg

a
d

o
 (

8
H

2
2
8
-
6
5
)
. I

t
 w

a
s
 t

a
k

e
n

 A
p

r
i
l
 I

S
, 

W
esley J

. 
L

ie
b

e
le

r
. I

n
 it

s
 3

7
 p

a
g
e
s
 n

m
c
b

 is
 d

e
s
t
r
o
 

o
f
 t

h
e
 o

f
f
ic

ia
l r

a
s
e
 a

s
 s

e
t
 f

o
r
t
h

 in
 t

h
e
 R

e
p

o
r
t
. S

o
u

s
e
 

t
h

e
 m

o
s
t
 f

a
s
c
in

a
t
in

g
 le

a
d

s
, w

h
e
t
h

e
r
 o

r
 n

o
t
 lo

s
t
 

L
ie

b
e
le

r
, are n

ot 
i
n

 t
h

e
 R

e
p

o
r
t
, n

o
t
 e

v
=

t
 
b
y
"

 
 

-
lio

n
. S

a
m

e
 a

r
e
 c

o
n

s
iste

n
t
 w

it
h

 a
n

 O
s
w

a
ld

-

O
s
w

a
ld

-
in

t
e
llig

e
n

c
e
 r

e
la

t
io

n
s
h

ip
. 

D
e
lg

a
d

o
 c

a
n

c
m

m
e
d

 w
it

h
 t

h
e
 o

t
h

e
r
s
 in

 r
e
p

o
r
t
in

g
 

w
e
ld
's

 a
c
c
e
s
s
 t

o
 
"
s
e
c
r
e
t"

  d
a
t
a
 
(
8
E

2
3
2
)
. H

e
 p

l
a
c
e
d

. 

O
s
w

a
ld

 in
 
"
t
h

e
 s

i
l
e
n

t
 a

r
e
a
. T

h
a
t
 i

s
 t

h
e
 w

a
r
 r

o
o
m

"
  

(
8
H

2
5
9
)
, n

o
t
 e

r
e
c
t
l
y
 w

h
e
r
e
 o

n
e
 e

x
p

e
c
t
s
 t

h
e
 M

a
r
i
n

e
 

C
o
r
p

s
 t

o
 a

s
s
ig

n
 
"

C
o
m

m
u

o
ia

t
s
."

  
•
 	

_ 

. I
n

 d
is

t
:
R

o
u

t
in

g
 m

a
il in

 h
is

 b
a
r
r
a
c
k

s
, D

e
lg

a
d

o
 le

a
r
n

e
d

 

-
 t

h
a
t
 O

s
w

a
ld

 w
a
s
 g

e
t
t
in

g
 C

o
n

u
m

m
is

t
 L

it
e
r
a
t
u

r
e
. 

:re.
‘.,.. s

u
p

e
r
io

r
s
 t

o
 w

h
a
m

 b
e
 r

e
p

o
r
t
e
d

 it
, in

c
lu

d
in

g
 a

 L
ie

r
t
t
e
a
s
-

'
'
... a

n
t
 D

e
l
p

u
t
d

o
, 
"
j
u

s
t
 b

r
u

s
h

e
d

 i
t
 o

f
t
 H

e
 d

i
d

n
't

 s
e
e
m

 t
o
 

• 
c
a
r
e
"

  (
8
H

2
6
0
)
. 

 

T
h

e
 h

o
m

o
s
e
x
u

a
l q

u
e
s
t
io

n
s
 a

ls
o
 b

r
o
u

g
h

t
 n

e
g
a
t
i
v
e
s
..  

W
h

e
n

 L
ie

b
e
le

r
 c

a
m

e
 t

o
 t

h
e
 e

n
d

 o
f
 h

is
 long 

in
t
e
r
r
o
g
a
-

d
o
n

, h
e
 a

s
k

e
d

 D
e
lg

a
d

o
, 

"
C

a
n

 y
o
u

 t
h

i
n

k
 o

f
 a

n
y
t
h

i
n

g
 

e
ls

e
 a

b
o
u

t
 h

im
?
?
'
  

D
e
l
g
a
d

o
 s

a
i
d

 h
e
 h

a
d

 n
e
v
e
r
 s

e
e
n

 O
s
w

a
l
d

 d
r
u

n
k

, 

t
h

o
u

g
h

 h
e
 k

n
e
w

 O
s
w

a
ld

 d
r
a
n

k
 a

n
 "

o
c
c
a
s
io

n
a
l b

e
e
r
."

  

L
ie

b
e
le

r
 t

h
e
n

 a
s
k

e
d

, 
"

D
o
 

y
o
u

 
th

in
k

 
h

e
 h

a
d

 a
n

y
 

h
o
m

o
s
e
x
u

a
l t

e
n

d
e
n

c
ie

s
"

 

D
e
lg

a
d

o
 r

e
p

lie
d

, 
"
N

o
;
 n

e
v
e
r
 o

n
c
e
,"

  a
d

d
in

g
 t

h
a
t
 
"
in

 

f
a
c
t
, w

e
 h

a
d

 t
w

o
 f

e
llo

w
s
 in

 o
u

r
 o

u
t
f
it

 t
h

a
t
 w

e
r
e
 c

a
u

g
h

t
 

at it
, a

n
d

 h
e
 t

h
o
u

g
h

t
 it

 w
a
s
 k

in
d

 o
f
 d

is
g
u

s
t
in

g
 	

"
 

For 
a
ll it

s
 p

r
e
t
e
n

d
e
d

 in
t
e
r
e
s
t
 in

 f
e
r
r
e
t
in

g
 o

u
t
 e

v
e
r
y
 

d
e
t
a
il o

f
 O

s
w

a
ld

' s
 h

i
s
t
o
r
y
 t

h
e
r
e
 i

s
 i

n
d

i
c
a
t
i
o
n

 a
 

few
 

m
crets 

r
e
m

a
in

, a
t
 le

a
s
t
 in

 t
h

e
 o

f
f
ic

ia
l r

e
c
o
r
d

.
-  T

h
i
s
 i

s
 

r
e
v
e
a
le

d
 in

 p
a
r
t
 o

f
 D

e
lg

a
d

o
' s

 t
e
s
t
im

o
n

y
 t

h
a
t
 w

ill a
ls

o
 

i
n

t
e
r
e
s
t
 u

s
 i

n
 a

n
o
t
h

e
r
 s

e
n

s
e
. O

s
w

a
l
d

 h
a
d

 b
e
e
n

 i
n

 

n
j
u

a
n

a
, M

e
x
ic

o
, b

e
f
o
r
e
 t

h
e
 w

e
e
k

e
n

d
 t

h
a
t
 b

e
, D

e
lg

a
d

o
 

a
n

d
 s

o
m

e
 o

f
 t

h
e
i
r
 c

o
m

p
a
n

i
o
n

s
 h

a
d

 a
 f

l
i
n

g
. O

s
w

a
l
d

 

lo
s
e
w

 h
is

 w
a
y
 a

r
o
u

n
d

_
 A

s
 D

e
lg

a
d

o
 p

u
t
 it

:
 

W
e sen

t d
ow

n
 to T

iju
an

a, h
it th

e local sp
ots. drinking an

d
 so on

, 

awi all of a red
d

en
 h

e says, "
L

et's go to th
e F

lam
in

go."
 S

o it d
id

n
't 

register. and I didn't bother to ask him
. "w

here Is this F
lam

ingo? H
ow

 

did you know
 about th

is p
lace?"

 I m
aim

ed
 h

e h
ad

 b
een

 th
em

 b
efore. 

b
ecam

e w
h

en
 w

e got on
 th

e h
igh

w
ay h

r told
 as w

h
ich

 tu
rn

s to tak
e to 

get to this place, you scow
. 12H

, 

"
T

b
e
 b

a
r
t
e
n

d
e
r
 w

a
s
 a

 b
o
m

o
s
e
r
n

a
L

"
  L

ie
b

e
le

r
 w

a
n

t
e
d

 

t
o
 b

e
 d

o
u

b
ly

 S
u

r
e
. H

e
 a

s
k

e
d

, 
"
W

a
s
 t

h
a
t
 a

p
p

a
r
e
n

t
 t

o
 

Y
o
u

r
 	

•-• 

D
e
lg

a
d

o
 w

a
s
 p

o
s
it

iv
e
. 

"
O

h
, y

e
s
;
 i

t
 w

a
s
 a

p
p

a
r
e
n

t
 t

o
 . 

u
s
 	

"
 (

8
F

E
2
5
3
)
. •

 	

.
 
-
 

O
s
w

a
ld
' s

 i
n

t
e
r
e
s
t
 w

a
s
 n

o
t
 i

n
 t

h
i
s
 h

o
n

n
e
s
t
i
m

e
l
. H

e
 

"
s
h

a
c
k

e
d

 c
g
s
"

  a
c
r
o
s
s
 t

h
e
 street f

r
o
m

 t
h

e
 b

e
=

 . 	
• 

D
el;d

ot R
igh

t sacs d
u

 street from
 tb

. falid
si atom

 tb
ery 

us stone hotels, them
 hom

es, you know
; sad u far so L

 knew
, O

sw
ald 

had a girL
 I w

astet paying too reach attem
don, yon know

, but it seem
ed 

to as like la b
ad

 m
e. (S

at ss) 

D
e
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23 
Mr. Rankin. It'hot do you menu by everything? 
Mrs. Onwni.n. Welt, Colin—becnuse we know In New Orli:min lie was arrest'!" 

for Fnir Play for ettlin. Ile rend the Holly Worker. And the other meg 

don't know. But It was In Ilse wiper. There Is plenty of nuliversive material 

Mr. Rarisin. Whitt about hooka? 	he rend hooks much while he was MIR 
with you? 

Dirt:. OSWALD. Yes. he rend continuously. lie Weill 1111111N:timely to the library 

upon coming to the united Slates. Ile read continuously. All kinds of hooka 

tried, when he defected-1 Weill to the Iltirriry to find out  the kind of meta. 

tore tint IAm rend. lint they t`totbl not give me flint infornintIon. They sali 

the only w•ny they could give that informollon was when n book was overdue, 

nod was out. Rut otherwise they hove no record. 

Now, it has been staled III the paper—maybe New Orient's is different, I data 

know, but I know In Fort Worth I could not get the Infornantion. Hinted he lui 

hooks—the ascnsalhIIII 11411 of filmy Long and things of that sort. They must has, 

n different system. Ito:muse in Fort Worth, Tex., they do not twee that :sr 

IcnL The unity way they con tell Is If n book Is nut. But I know Lee read. 

And I here Rioted In Ifni nil of this. 

Anyway. from Vincent Pestle on down to anything you want to mention. IM 

rend conlIonntsly. 

Mr. RANKIN. Now, sous (lucre goy Ilene Iltnt Marlon mild nnytiling to you I. 

lend y1111 to believe Unit she thought your soli. Lee, married her because he w*l 

an agent? 
Mrs. OSWALD. N11, sir, lin, sir. Not nt any lime nt nil. 

Mr. Itarratto. You think she loved him? 

Mrs. Oswalt:. I believe Hunt Morhin loved him hl n way. lint I believe the 

Marlon wonted to come In AnterIvit. I believe that 1,er had Iniked America to 

her, nod she wonted to come to Anleric•n. I say 411i51 for a tot of little thInii 

flint. happened—lhot hinthin wanted In come to Americo. iiinsbe she loved him. 

1 flits sore she did, nnywny. She saki flint she did. 

Mr. Itanairt. I rim not door about this being ordered to morry her. Too 

don't mean !lint your son didn't lore her. 
Mrs. ORWALI). Well, I could Me1111 that—if he In on agent, and he has a gni 

friend, and It Is to the henent of the country that he marry tills girl friend, and 

the Minhasny helped hint get thin Rossini' girl nut of itosaln—lers fore It, ova 

whether lie loved her or not, he would take her to America. If that would give 

him contact with Runoinsin, yea. sir. 

Mr. RANKIN. In tint whet you mean? 

Mrs. OSWALD. I would soy that. 

Mr. RANKIN. And you don't think It was heenose your son loved her, then? 

Mrs. OSWALD. I do not know whether my non loved her or not. But I an 

telling yon why he would do this—lu fi-weeks time. Now, you have a G-week 

period In here. 
Mr. Itanain. I understand that. lint I think It Is n very serious thing to say 

about your son, that he would do a thing like that to a girl. 

Mrs. Onwnia. No, sir, it is not n serious thing. I know a little about the 

01A, and so on, the II-2. Powers, rind things that have been made public. They 

go through any extreme for thelr country. I do not think that would he merio& 

for him to marry n Rossini' girl noel bring her here, so lie could have contael 

I think that In nil Inure of no ngeisrs ditty. 
Mr. RAN KIN. Ytot think your Sell was cniable of doing that? 

Mrs. °swami. Yes, sir. I think my suit scan an agent. 1 eerlalnly do. 

Mr. RANKIN. Have you got anything inure that caused you to think he wns an 

agent? 
Mrs. OewAI.u. Yen, 1 have Ultimo that have been routing out In the popes. 

And I am not the only one that thinks my suns is au agent There hos been 

Hinny, many publications questioning whether Lee was nn agent or nut beaux 

of circumstances, and so OH, and SO forth, through the newspapers. 

Mr. RANKIN,. TIWII Is newspaper accounts you are talking about now? 

Mrs. OSWALD. Yes. And as I said about the Fill. 

Mr. RANKIN. What about your own knowledge? 
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Mr. ORWAL.D. No, air. Of course, I have seen him rend various books. I never 

did nee him rend n book-1011MM the covers—or perlinpn if I picked it up—It didn't 

Indlente anything about COM/1111111RM or eoclallein. Ile did like to read. He 

rend (pato a Mt. And by thin. I have observed Win to rend anything from funny 

books to nevels, to westerite, the full scope. He liked American !theory. I 

have Been 111111 rend Amerlenn history a great deal. 

Mr. Jentlen. Was he n voracious render? That is, did he read a great deal, 

devote much attention to reading? 

Mr. °SWAMI. Yes, sir, he was whin I would term nit assiduous reader. 

Mr. Jerveiva. I am directing your attention to hIsi—oh, any, from age, let's soy, 

nine or ten to the Hine he enlisted in the Mnrillea—zonyhe we better go bock 

a little bit more, mince you were away. I would like to cover his youth up to 

the time he enlisted in the MnrInen. Is that the period of which you eipes1l 

Mr. OewAt.o. No. air; I do not. I spenk of it Inter period—my visit to New 

Orleans after I received my discharge from the Marine Corps. 

Mr. Jerervert. And before he enlisted In the marines? 

Mr. OSWALD. Yes. air; before be enlisted in the Marine Corps. And of his 

moving to Fort Worth. 

Mr. Jt1RMER. Fix the time. 

Mr. OawAI.p. With mother—In 19i15, 

Mr. JENNER. On theme occasions you observed him reading assiduously? 

Mr. OSWALD. Yes, sir. 

Mr. .1eNNER. And you hint nil opportunity, and you embrneed it to some extent, 

Just nut of eurinsity It minting else, of observing the tenure and character of 

the liternture nnil the eubject matter of the literature he was reading? 

Mr. OSWALD. Yes, sir; that is correct_ 

Mr. Jeterer.n, And it lo of the nature and the subject matter you already etatedl 

Mr. 08WAI.O. Yea, sir. 

Mr. Jensen. Luring oily of flint ',pried, nett silly obserention you ever mark 

whether then or prior thereto, had you noticed him or seen any books—he tine 

the expreRalon 	 communism—or any books or works, or pninphlets 

of that nature? 
Mr. Oswm.n. No, sir. I did not. I did not at any time observe him reading 

or have In his possession any type of pamphlet or book, should I say, of I 

political nature. 

Mr. Jetenen. Even American politics? 

Mr. Oavrate. American politics, of course—Amerlean history, of course, would 

go Into some degree of American politics. 

Mr. JENNE& I think you are probably right. But other than Amerleto 

history. 
Mr. Oswatn. No, sir, I did not observe him. 

Mr. .leeceett. Nine. yeur iwilther Males 111 1.11114 letter of November 8, the 

United Slates wns n ctonilry flint he hated. Tithing the rrly1111 letter, we would 

like to brave you stale whin your remitter to the letter was when you received 

It and rend it, 1n view of the rather severe Miles he Rays, and startling thinp 

he nays in this letter. 
Mr. Oswai.n. If I limy. Mr, refer to my testimony yesterday In relation to 

thin letter. moil my rent.1 1011S then, I tholight more nioug that line. I hove 

not come tip with any Hiller conclusions where lily thinking as to my reactios 

at the 111/1e I received the letter—other thnn It was feettething that I expected, dee 

to what I had rend In the newspapers prior to receiving the letter of November I. 

1059. 
Mr. Jetertr.e. Your Mimic. if I may cold it such, had been conditioned--

Mr. Oewat.n. To some degree It had ; yes, sir. 

Mr. .lerinen. In other words, then, the letter, when you did receive It, with 

these utternneeit In it, did not surprise you? 

Mr. OswAt.n. I feel. 'wring*, It nnytIthig would have surprised me that did 

not appear, to my recollevtion, would be the statement "I will never return in 

the United States, which le a country I hate," particularly the latter port of 

Clint statement—"which Is a country I bine." 

Mr. Jenriem. That did shock you despite your having read the newapaper 

clippings or articles? 
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Mr. ItArtitis. Did you ask Miirliin how else got the Meek eye or anything 
about It? 

Mrs. OAWAI.D. Yes, In the bedroom. I was atiocked. 
"Mourn—Lee."  Jura like Hint, 
So I went In the living room nod f said, "Lee, what do you mean by striking 

Marina?" 
Ile A31111. "Mother, flint IR our affair." 
And 90 that ended. I wasn't going In interfere any further. 
Now, this ham been publicly slated by the Rossini! friends, that he bent his 

wife. I don't know if he did bent his wife. I boll/WIWI' to see the black eye. 
I know that lie hit her 01131 grove hot-  n black eye. Marlon sold AO, 1111(1 my eon 

line Said no. But how many limes does 1111A happen, 1 don't know. 

But I not trying to point out flint I don't approve of it. Hot I am trying to 

point nut that everything Is not according to Iloyle, as we say in our American 

way of life. 
Mr. itAisitirs. Is there tiny other time flint you recall that you saw that she 

had bruises or a black eye? 
Mrs. OSWALD. No, air: Ulla Is the only time. 
And then the children moved to Dalins. 

Now, this will end that port of the story. 
I have accepted and I have the public papers, In 1959, when Lee went to 

Iturottn—I 'untie n statement Ilint ns nil 111111C13111311 I thought he lint! a right 

to innke tilt his own mind In the (Int1141011 in (In what 111` WIlllieil. I not of that 

nature, [motio +, gentlemen. tansy or tomorrow I may deckle In go to Russia, 

I will go. 	are taught ihrit In America. that we Imre the right to do what 
we want 11R 1111 indivithini. RI, t publicly staled in 1 11511 flint Lee llnd a right, 

If he wanted to live In hunt colintry. And I think It wits courtiee that he did 
so, Instead of staying In Amerien and milting about America, and living here 

and (burning Ills country. It look cournge to go and live where he wonted to live. 

I was (Th14.17-fled highly for Junking Cott statement. And it Is published in 

10511—as for hock as that. 
So I will get hack now in when the children left. 
They did not tell into they hind left. 
So I accepted the fact that my son Lee 41141 not want use to know that he was 

In Datins. 
Why I accepted the fact in because of Lee's so-called defection. 

I hare lad It very bard, Mr. Rankin, and gentlemen—I have lost jobs, I wee 

In a position. If I %I'm; Iti n home and television was on, nod something political 

WAN 011 television. and the people commented, I felt It was not essnry to keep 

nutlet, hecttuse of It. 13P(.111111e of the defection I thought If I would express any 
views they might thlok I wits ri Communist like my S11111 wits supposed to be. 

And in many /1 mime I 11/Ive icon 111—nfter three or four days they would tell 

me my services were not needed. 
I enimot say, more It was Iwcnuse of IAN. f defection.  However, I feel aura 

flint it IA, UPC1111SP 1 11111 31 respelled person, and n very good nurse, an has been 
stated In the piper. And my PAM were glitten from word of mouth. 

Dot you must understood (lint I deal with n lot of people. Rn nnturnlly 

It Is hnturni ihnt some td-  them wrtuld feel resentful itg:thist nue because of my 

son defecting to Russia and presumnbly being a Communist. 
Mr. RANKIN. Did you ever thud out where Marina was that tiny that you 

tried to locate her? 
Mrs. OswAt.n. No. sir, no air, flint ended Dint. 
SO I respected my 11011'9 wish, duce he didn't want to tell me where he was 

M Donne, that I would accept that Met. 
Now, gentlemen, this oily scent hard flint I accept these things. But It Is not. 

11111 self-supporting. I have a life of my own. And if Lee decides that that 

is the wny he wnnts If, I am not going to grieve mail worry about It. I have 
to get my sleep In order to work. I linve the obtlIty of accepting things, the 
(thinly emoted mt. by the arrive of poll, bernime of my diffieulty In life. I have 

been it widow. I Imre Mill ninny, ninny 01)511 mica, and I lure hod to face them. 

And my faith gets stronger. I do necept things. 
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Mr. 1Kr:rms. And It Is your opinion. loused on your observntion during this 

period of (line, op to and including August of 19— Thanksgiving Dny 11102—

it Is your oplidon that they led it rensonnbly nortoni married life, having In 

1111 1111 nil the problems that were fueling them? 
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sex uni m scot/ 	, but r 	he cm:Onto about II 	•onduet ? 

Mr. Ottwstn. No, sir; he did not. 

Mr. Jett DIES. Any kind or el:rimier, at any Mite? 

Mr. Ose/St.O. No, sir ; he did tint. 

Mr. JrNivr.a. Wns there ever n discussion In your presence by ntlyone, Including 

your brother And/or your sister-in-Inw, un the subject of his having physicallY 

harmed her? 
Mr. 08WALu. No, sir; there was not. 

Mr. Jr:a rt rn. The subject was never discussed in your presence? 

Mr. OSWALD. No, sir; it was not. 

Mr. Jetvars. By anyone? 

Mr. Onwst.o. No, 81r. 

Mr. Jertrtrn. Did it come to your nitentlon ni nay time prior to November 23, 

10112. or November 22, 11103, (hut your brother hod inflicted some physical 

harm on your ulster-In-law? 

Mr. OSWALD. No, sir: It did not. 

Mr. Jr:risen. Did you ever see her when she tend darkened eyes, as though a 

black eye bad been Inflicted upon her? 

Mr. OSWALD. No, air; I did not. 

Mr. JP:IINER, Or any other physical Injury? 

Mr. OSWALD. No, sir ; I did nut. 

Mr. JENNER. Your mother. In her nppearnnce before the Commission, has 

stated, and implied, at least, tint your sister-In-Inw Marina could under- 

stand English and could rend English—let's confine it to the period up 

to and Including November 22, 19113. 

What Is your opinion on that subject? 

Mr. OSWALD. It Is my opinion even now, air, If I may go a little Mt 

further, flint her understrimiltie of the English Int:gunge Is less than 

what It appears to be. She does not understand a considerable amount 

that she• by her actions, nppenrs to understand. This bits come to my attention 

since her visit to Washington. 

Mr. JEN NEL You mean since she appeared before the CO/11111 ISSIOD 

Mr. OSWALD. That IS correct. 

Bite does not grasp enough. rind by this I mean, sir, to any extent—perhnoa 

It might be best if I compnred that with my experience with my children, 

approxituntely a three or four year old—If that touch. 

Mr. JEN IV E1L In other words, do I fairly stale that your testimony, even 

to the present time, and Ineluding nil of the period preceding the present 

Hine. in your contacts with her, It Is your opinion that she has a very 

limited contumnd of the English int:gunge, whether you speak In terms of 

rending or understanding or speaking? 

Mr. Oswat It. Thnt is correct. 

I might further qunlify that. air—that she could perhaps spent: more 

English words than she can rend or understand. 

Mr. Jertars. And you do not, therefore, share your mother's expressed view 

and opinion that site understands the English language to a greater extent 

than. to use the vertineulnr—than she lets on 7 

Mr. ()swan:. That is correct. 
hi r. Unarm. Did your mother menllon to you or has your mother men- 

tioned to you at any time any—or nsserted any clnims on her part, that 

there were any stolen documents, either stolen from her or stolen from any- 

one else, that would be relevnill 11/ Mein 11111 1ter? 

Mr. OawAr.o. No, sir ; she /Ins not. 

Mr. Dott-re. Has she spoken to you about the disposition of funds that 
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Mr. DULEES. To refresh my recollection, there was about 2 days or— 

Mr. Liesstea. 8 days before. 
Mr. RANKIN. It was on the 10th. 
Senator COOPER. Did he indicate in any way that he knew about General 

Walker at that time? 
Mr. Parse. We seemed to agree at least anperflcially that in thinking the 

tar right was unfortunate In Its thoughts. 

Mr. LIESELER. Did lie say anything or do anything that would lead you to 

believe that he planned en attack on General Walker? 

Mr. PAIN& Absolutely not. 
Senator COOPER. Did he Indicate in any way that he knew about General 

Walker's activities and beliefs and position on public affairs? 

Mr. PAINE. When I went to the ACLU meeting he then got up. stood up and 

reported what had happened at the meeting of the far right which had occurred 

at convention hall the day before, U.N. Day, they called it U.S. Day, and I think 

Walker had apoken then. 
From this I gathered that he was doing more or less the snipe thing— I thought 

he was, I didn't Inquire how he spent his free time but I supposed be was going 

around to right wing groups being familiarizing himself fur whatever his pur-

poses were as I was. 
Senator Cocteau. Is that prior to the conversation you have talked about? 

Mr. PAINE. No; this is after this conversation. 

Senator C-oopea. What? 
Mr. PAINE. This is after this conversation and I only had this, this was the 

only concrete evidence I had of how he spent, might have spent some of his 

time. It happened in the ACLU meeting in late October. I suppose he was 

familiar with the right-wing groups and activities, and MOireillelltS. And cer-

tainly familiar with Walker; yes. 
Mr. Liznel.en. Confining the Senator's question to the meeting In April, he 

didn't indicate in any way that he was familiar with Walker's attitude or 

activities? 
Mr. PAINE. He was familiar with Walker. He knew who Walker was, there 

was no doubt nbout that. We were talking about Walker. 

Representative Foitn. To find some common ground. 

Mr. DULLES. He didn't say he knew where Walker lived or anything of that 

kind. That didn't come up? 
Mr. Ltrilaten. Did he indicate any understanding to you at that April meeting 

of Walker's attitude? 
Mr. PAIN& I don't think he singled out Walker as—I had the impression that 

be was quite familiar with Walker and probably familiar with the names of 

various right-wing groups, shall we say, the all-WISH Science, not the Christian 

Science, i have forgotten the names of various organizations. 

Mr. Lizael.ra. Did you relate to Oswald this story about Walker speaking at 

the meeting or the ceremony at which the immigrants were given their citizen-

ship? 
Mr. PAINE. I believe I did; yea. I believe that Is what I said about Walker 

at the time. 
Mr. LIEBELER. What was his response to that? 

Mr. PAtne, And I think he didn't say much. I think lie smiled and nodded 

his head and did that kind of thing. He may have said just a few words. 

Mr. LIEBE.T.ER. Did you take It that Oswald agreed with the views that you 

expressed? 
Mr. Pative. Yes; I did. 
Mr. LIERELER. Now, after this first meeting—. 

Senator Cement May I Interrupt you again, I don't want to interrupt your 

train too much but I think you had said that during this conversation that you 

did have some discussion about right-wing groups. 

Mr. PAM& Yes. 
Senator COOpER. And their position and activities, and so forth. In that dis-

cussion were Individuals named or members assumed to be members of that 

group? 
(At this point Representative Ford left the hearing room.) 
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B. (1-2): POST MORTEM 
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Without doubt, 

disqualified Marina. But how about her false statement about her 
Communist membership? With perhaps, more candor then intended, the 
Report holds "If this fact had been known to the State Department, 
Marina Oswald would not necessarily have been denied a visa ...". 
But, the Report concedes, "had her membership In the Komsomol bacons 
known to the Department after herdenial of such membership, it is 
possible she would have been excluded from the United States on the 
ground of wilfully misrepresenting a material fact". .And at that 
point the Report goes off on a tangent of what judicial deoisioca 
hold to be a material fact (R767). 

The Report does not state that Mkrina was eligible to enter the 
United States. The law is clear that ehe was not. Her tales' state. 
went made it possible. Without it she could not have met the re-
quirements of the law. With the efforts it made on behalf of her 
husband, it can not be concluded that the State Department might not 
have evolved some mechanism. But the law is clear; she was not 
eligible for entry into the United States. 

Even the waiver of sanctions troubles the Report, but only for 
a little more than a page. It admits that this provision of the law 
had been invokod against Soviet hntionals beginning ten year, ear-
lier. The waiver provision is fv.t in the law, but the Department 
of Justice had held the Attorney general has such powers. These may 
be used if no substantial derogatory security information is devel. 
aped ..." in aineritorious case ... filed by a reputable relative". 
To comply with this "arina would have had to have been held a "meri-
torious come" and her husband "reputable" by the Department of Jus-
tice and the State Department. The out found by the authors of the 
Report Is simple: "Regulations did not require automatic denial of 
the waiver ..." (R768-9). 

Even the loan made to Oswald for repatriation required special 
interpretations and new dictionaries. Three provisions of State 
Department regulations were quoted as prerequisites: "a. Who are 
In complete and unquestioned posneision of their citizenship rights; 
b. Who era entitled to receive United States passports; c. Whose 
loyalty to the United States Oovvrnment is beyond question, or to 
whom the provisions of Section 423.1-2(b) apply" (R771). 

The Repor' holds "Oswald undoubtedly satisfied the requirements 
of paragraphs (1) and (b)", although one might believe otherwise, 
especially because the passport granted was good only for "direct 
return to the United States". But it concedes "there is serious 
question" about (c). It found the loan was made under another pro. 
vision allowing for "a compelling reason", especially when there 
is danger to the "prestige of tle united States (R772). 

Still another lookout card should have been prepared for Oswald, 
under State Department procedures, for in every case this is required 
until complete repayment of the loan. Again, the lookout card was 
never prepared. The Report's authors were so satisfied with their 
explanation of the first failure to file a lookout card on Oswald 
they use it again: A simple, bureaucratic error. 

"/n any event," The Report concludes this section. "Oswald's 
loan was repaid in full on January 29, 1963, five months prior to 
his application for a new passport" (R772-3). 

The Second, "Overnight" Passport 

On June 214, 1963, Oswald applied for a passport at New Orleans 
in which he epeoifitid he intended visiting, among other countries, 
thp Soviet Unhon. This passport was granted the next day, "routine-
ly', because there was no lookout card". The Commission accepted 
the State Department's additional explanation that, at the time this 
passport was issued, "there was nn information in its passport or 

secursecurity files which would have permitted it to deny a passport to ity 
First. It is necessary to ask how en investigation,00uld 

possibly accept the evasion involved in the use of the word 'deny" 
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&inclement 

I called this meeting of the Commission because of something that 

developed today that I thought every member of the Commission should have 

knowledge of, something that you shouldn't hear Iron the public. before you 

hod an opportunity to think about it. I will Just have Mr. Rawkin tell ysu 

the story from the beginning. 

t Ht. Parkin: Mx. Wagner Carr, the Attorney General of Texas, called on 

it 11:10 this corning and said that the word had come out, he wanted to get 

it to me et the first mcnent, that Oswald was acting as an FBI Undercover 

Agent, end that they had the information of his badne which vas given as 

Runber 179, and that he was being paid two hundred a month from September 

of 1962 up through the tire of the ensassination. I asked what the source 

of this was, arid ha said that he understood the information bed been node 

Available so that Defense Counsel for Roby.had that information, that he 

knew that the press had the information, and ha didn't know exactly where 

Wade had gotten the infornation, but he was a former FBI Agent. 

That they, thzt is, 'lade before, had said that he had nufficlent so 

that he was willing to make the statement. 

Ford: Wade is? 	 mmsrpra , 
CR 11652, £4c a.=-.y . 

A: The District Attorney. 

sr .g....„‘.4 NA-3 1}20±.3A11)7 Ford: Carr is the Attorney General. 

Boggs: Right, of Texas. 

Rewkin: I brought that to the attention of the Chief Justice immediately. 

and hn said that I should try to get in touch with Carr and ask him to bring 

Wade up here, :rd he would be willing to nest with hin any time today or 

tonight to find out what wan the basis of this story. I tried to get Ca:r 

MORE 

transcript of the Cnnsinsion 1/22/b4 executive session was not nreiared until 
then the archives located the reporter's notau and uent thorn to tiro Pentagon 

transcribing. gocordu I had earlier discovered indicated that all  records of 
session had loan dectroyed at the Con-i,.rion's order. "l r. Rawkin" is actually 

Lee Hatain. "4" an,caro to refer to .arren as well as Runkle. "w" ii,tnears to be 

1475 



1.11111IILINSA.H1...-1,7,••••■•••■•••XY•14,11,•••••••••••,-.41., A. •,••••11.1.1.  

31 • .. 	 ..... • 

" ' • .. 

noun: What time was this, Lea? 

A: 11. ID. o doubt 

Boggs: That is after the Ruby episode of yesterday? 

A. That io right. 	

Jeworski 

idence 

Q: Yes.  

A: And tit. Carr said that they had used this saying before the 	 It hasn't 

he has a' 

those records to the Defense Counsel, and they were 	ing to the  ee Pude 

Defense Cour,nel being able to got the records and asking, the Court to  

rule that they couldn't get them. 

Q: That is, the District Attorney was? 	

Talkie; 

A: Mat is right, and he said a nunber of these records were form 	

to be 

by the Texne authorities, and that they should not be given up to the 1: 	

e didn't 

Courted, and that the reason he thought that they were so eager to help 	

be he won ,  

I don't 

I don't 

11. I thin' 

that they thought they knew why the FnL was no willing to give some Of 

was because they had the undercover, that Oswald was the undercover eat 

had the number of his badge and so much, he was getting two hundred alma 

end so forth, sod that was the way it was explained as his justiEicatiom 

Court as a basis for determining the records and that that was the excuse 

fill, the reason the FBI had for being so eager to give the records up. 

Row long : 

e that Lepel 

Carr is the way it was developed. Now 	Jaworski, who is associated with tb 

Attorney General working on this matter was reported to you before, and 	 g, and the 

, story, I don't talk to Story about it but I did talk to Jaeote 	 would even 

and he acid he didn't think Wade would any anything like this unless he 	 about it. 

some substantial information beck of it, and thought he could prove it, b 	 art He felt 

he thought it would ruin many in politics, in Texas, to be making such a 

claim, and then have it shown that there was nothing to it. 

o, he did n 

let then we,  

ell, he sei, POSE rh 
Mr. Jeworeki, of Watergate Special Prosecutor fame, helped the Commission avoid de had heat 
investigntion of the Oswald —informent rumor he thought "had some substantial info ,  
tion book of it." The Commission never questioned the reporter, Lennie Hudkirs, 
had written a story for the liouston Post concerning the "rumor." On 5/8/E4 Jew) 
wrote Rankin that since the COMmiS9 	had  "the testimony of the FBI agents." which 
was false in that most of the agents who could have recruited Oswald gave only elf 
davits and some were ignored totally, "as well ae that of Marguerite Oswald," whi 
did and could prove nothing, "I am wondering if it is really worth your effort to 
fallow up on Hutikins.“ WILITe,:e5H IV, p. 146. 
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. 	. 
as such, but of thetrViehbe or of groups related to them, directly or indirectly, made impossible the precise answer to whether or not Oswald was any kind of an agent. 

The denials of the CIA and the FBI that Oswald was their agent were as predictable as they were meaningless (R327). Equally un-worthy of serious consideration is the Report's statement that the Cceernissial had access to the "complete files". The Commission had access only to what the agencies wanted it to see. This may, in fact, have been complete files or complete files as they then ex-isted or ever existed. The case of the denial of the Gary Powers U-2 flight over the Soviet Union is fresh in history. even when the plane was in Russian hands, and even when the prestige and in-tegrity of both the country and the President were at stake, worth-less denials were merle. What did the Commission expect, that any agency with which the presumed assassin of the President had been 1 associated was going to rush forth and claim credit for him or his terrible crime? 
Besides, the denials by the agency heads could have been quite truthful and still have been meaningless and worthless. Only for-mal employees are carried on payroll and expense accounts. The agents of agents, the informants and contacts, are not payrolled. They cannot and should not be, for their security and that of the agency is too devply involved and too important. Such people are remunerated from unvouchered funds of which there is no precise se-counting. By their very nature they are not to be accounted for. If this were not an absolute necessity, there would be no Justin_ cation for their existence in a democratic society. The people's money cannot be spent indiscriminately, except when absolutely essential, as in the case of intelligence. 
If Lee Harvey Oswald had any non-payrolled relationship with the CIA, John McCone had no reason for knowing it. Nor could he with any certainty trace it down and learn it. The whole sad his-tory of the Bay of Pigs and the partly revealed story of the Ameri_ can pilots who lost their lives in its prelude make clear the indirection with which the CIA works and has to work. The sur_ vivors of those pilots are not receiving and have not received compensation from the CIA. Their checks come from mysterious cor- 

Forations. The mysterious boats and ships that are in and out of lorida and other ports on other than orthodox maritime business are not registered in the name of the CIA. They cannot and should not be. But no one doubts in whose interest they ply the Caribbean. Raving by its approach and method precluded any meaningful analysis of vswald's politics, relationship with the government and his motives, if any, the Report then makes even more certain of the worthlessness of its conclusions by falling for the ploy of the po-lice and engaging in semantics. It uses political words out of context and gives them a meaning diametrically opposed to reality. Throughout the Report are references to Oswald's 
opposed 
	to Communism". To most Americans this means the belief and philosophy of the American Communist Party and the Soviet Union. Above all, it connotes an attachment to the Soviet Union. 

This was the opposite of the truth. The Commission knew it. All of its data prove that Oswald was not, either philosophically or by membership, connected with the Communist Party. He hated it and the government of the Soviet Union with passion and expressed his feelings with what for him was eloquence. 
While seeking to mitigate this forthright misrepresentation with equally vague and undefined references to "Marxism", which most Americans equate with Communism, the Report leaves itself with as much intellectual integrity as the boy with his fingers crossed behind his back denying he was in the cookie jar. Almost from the moment of his arrest, the police knew all about Oswald's background, for the FBI's Oswald expert, James 1". Hasty, 

Jr., participated in the first interrogation. Oswald discussed what 
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Oswald's Rifle Incapabilities 

For over three decades Lee Harvey Oswald, pr
esumably 

alone and unaided, has been accused of killi
ng President 

John F. Kennedy. He allegedly committed the 
"crime of the 

century" from a sixth floor window using a d
ilapidated 

Italian WWII rifle fitted with a defective s
cope. Oswald, 

rated as a "rather poor shot" by his Marine 
Corps 

evaluators, supposedly fired three shots, tw
o of which found 

their mark. Official evidence shows that the
 rifle he used, 

a 6.5mm Mannlicher- Carcano, was in such poo
r condition that 

it makes the execution of such an assassinat
ion plot 

unbelievable. 

Described by FBI firearms expert Robert Fraz
ier, the 

alleged assassination rifle (C2766) was "ver
y accurate." A 

bit far from the truth, to say the least. Wh
en questioned 

by the Warren Commission, Ronald Simmons (a 
US Army expert) 

testified that the carcano is rated an effec
tive battle 

weapon, good at killing people, and as accur
ate as the US 

Army's M-14 rifle." It is hard to believe th
at this is 

credible since the Italians themselves jokin
gly dubbed the 

weapon as "the humanitarian rifle" because i
t was never 

known to hurt anyone on purpose. When interv
iewed by the 

Secret Service, Edward Voebel (a former scho
olmate of 

Oswald's) said that he owned "...an Italian 
rifle of the 
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same type as the one allegedly used to shot the Preside
nt; 

that he shot this rifle several times, but it is so poo
rly 

constructed he decided that it was best not to shoot it
 any 

more for the reason he was afraid it would explode." In
 his 

testimony before the Warren Commission, FBI expert Sebas
tian 

Latona described the rifle as a "cheap old weapon." 

The Carcano is an "open-sight" rifle, meaning it was 

not designed to accept a scope. The $7.17 4x18 telescop
ic 

scope is the cheapest of its kind. The scope could eas
ily 

be knocked off center due to the fragile mount holding i
t to 

the weapon. Setting the weapon down or the firing reco
il 

could cause a move in the sighting. Oswald allegedly 

carried the disassembled weapon in a brown paper bag an
d 

then reassembled it on the sixth floor of the TSBD. Th
is 

process would also easily knock the sight out of alignme
nt. 

Failure Analysis says "the bolt can easily be executed 

in a fraction of a second." This is only true of a prop
erly 

working weapon. The NRA Masters testing Oswald's rifle 

found the bolt action was very difficult to operate. A
lso, 

they discovered that the trigger was not working properl
y. 

In the Warren Report, it is stated that "It is in effect
 a 

two-stage operation... in the first stage the trigger is
 

relatively free, and it suddenly required a greater pull
 to 

actually fire the weapon." This would make it difficult
 to 

be accurate with the rifle since a shooter usually 

anticipates a smooth trigger pull. 
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In a New Orleans te
stimony, even Rober

t Frazier says he 

had to move complet
ely off target to w

ork the bolt action
. 

Mr. Oser: ...when y
ou shoot this rifle

...can you tell 

us whether or not i
n rebolting the gun

 you had to move 

your eye away from 
the scope? 

Mr. Frazier: Yes, s
ir, that was necess

ary. 

Mr. Oser: Why was t
hat necessary? 

Mr. Frazier: To pre
vent the bolt of th

e rifle from 

striking me in the 
face as it came to 

the rear. 

This action of movi
ng completely off t

arget would increas
e 

the time to effecti
vely fire three acc

urate shots, since 
the 

shooter must reaim
 after each shot. 

Frazier says "it 

requires no trainin
g at all to shoot a

 weapon with a 

telescopic sight."
 He bases this ass

umption on prior 

experience with wea
pons far superior t

o C2766. This 

generalization that
 a scope makes one 

a better shot holds
 

true in some situa
tions. However, Fr

azier leads us to 

believe that an idi
ot with a rifle can

 be transformed int
o 

an expert with a $7
.17 purchase. 

Posner says the Man
nlicher- Carcano is

 used by some 

hunters to bring do
wn animals as large

 as elephants. Yet,
 

he quotes Frazier s
aying it had a low 

kick. The NRA Maste
rs 

who tested the weap
on said it had "a m

ule kick." Any weap
on 

that can bring down
 an elephant would 

surely not have "a 
low 

kick." 

In testing the weap
on, FBI experts est

imated a minimum 

time of 2.3 to 3.0 
seconds were necess

ary to cycle the 

rifle; that is, to 
operate the bolt an

d fire a shot witho
ut 
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aiming. Oswald supposedly had to aim, fire, move completel
y 

off target, cycle the weapon, repeating this entire process
 

three times. All of this supposedly took place in a period
 

of no more than six seconds. This is quite a feat for an 

unskilled marksman using an imperfect rifle. The rifle was 

so tattered when it was recovered from the Texas School Boo
k 

Depository that FBI experts had to replace the firing pin 

for fear that it would break during testing sessions. Also
, 

shims had to be placed under the scope to bring it into 

working order. 

Three riflemen rated by the NRA as "Masters" were 

selected by the Warren Commission to test Oswald's rifle 

capability. Hendrix, Staley and Miller "each fired two 

series of three shots, using the so- called assassination 

rifle with the telescopic sight." These tests were no
t 

comparable to the actual assassination scenario. However, 

they are relevant in proving that NRA Masters could not 

duplicate Oswald's feat. They fired from a thirty foot towe
r 

at three stationary silhouettes spaced at 175, 240 and 265 

feet, respectively. Each rifleman had as much time as 

needed to aim the first shot, unlike Oswald who had to trac
k 

a moving car. 

During the first series, each hit the first and last 

shot, but missed the second shot. Hendrix and Miller hit 

two of the three shots in the second series. Staley hit al
l 

three times but in 6.45 seconds. Oswald supposedly missed 

once also, but keep in mind he was firing from a sixty foot
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high window at a moving target. Each rifleman had all the 

time in the world to aim the first shot. Shooting at 

stationary targets from a thirty foot tower, they still 

could not match Oswald's "excellent marksmanship." 

Here arises the question of how proficient a marksman 

would have to be to perform the feat of the assassination. 

Ronald Simmons testified before the Commission as to the 

skill level of a shooter capable of successfully firing the 

assassination shots. 

Mr. Eisenberg: Do you think a marksman who is less than 

a highly skilled marksman under those conditions would 

be able to shoot within the range of 1.2 mil aiming 

error [as was done by the experts)? 
Mr. Simmons: Obviously, considerable experience would 

have to be in one's background to do so. And with this 

weapon, I think also considerable experience with this 

weapon, because of the amount of effort required to 

work the bolt. (3H 449) 

Well, in order to achieve three hits, it would not be 

required that a man be an exceptional shot. A 

proficient man with this weapon, yes. But I think with 

the opportunity to use the weapon and to get familiar 

with it, we could probably have the results reproduced 

by more than one firer. (3H 450) 

As was stated before, Oswald was not exactly a crack 

pot. In fact, in his military firing evaluations he came up 

almost short of qualifying on one occasion, just making the 

grade by one point. The USMC marksmanship training is 

scored on three levels. "Expert" being the highest with a 

220 point minimum, "Sharpshooter" is the middle grade with a 

minimum score of 210, and "Marksman" is the lowest grade 

with a minimum of 190 points. Oswald was tested twice 
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during his service in the US Marine Corps between 19
56 and 

1959. In the first recorded test in 1956, Oswald sc
ored a 

212 and made the grade of "Sharpshooter" by 2 point
s. In 

his last recorded test in 1959, he scored a 191, bar
ely 

making the cut for the bottom grade of "Marksman." I
n a 

letter including Oswald's last recorded score, Lt. C
olonel 

A.G. Folsom, Jr. who was one of Oswald's superiors s
tates: 

"The Marine Corps considers that any reasonable 

application of the instructions given to Marines 

should permit them to become qualified at least as a
 

marksman. To become qualified as a sharpshooter, th
e 

Marine Corps is of the opinion that most Marines wit
h a 

reasonable amount of adaptability to weapons firing 
can 

become so qualified.Consequently, a low marksman 

qualification indicates a rather poor 'shot'..." 

Oswald's evaluators felt that his best recorded scor
e was 

the result of a "good day." When questioned by the 
Warren 

Commission, Marine Major Eugene Anderson said that b
ad 

weather, poor coaching, and an inferior weapon may h
ave 

accounted for Oswald's terrible performance in the s
econd 

test. In fact, the weather bureau records show on t
hat day 

(the last test in 1959) there were perfect weather 

conditions at the place of testing, even better weat
her 

conditions than on November 22, 1963 in Dallas. Osw
ald had 

no coaching from 1959 to 1963. He can only be place
d with a 

gun about twelve times during this period, six of wh
ich were 

rabbit/squirrel hunting with a shotgun. A shotgun i
s hardly 

comparable to a rifle. Furthermore, his shotgun 

capabilities were not good according to Robert Oswal
d. 
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While Oswald was in Russia there could not have b
een any 

occasions involving rifle practice because rifles
 were 

illegal there. No known rifle practicing occurre
d between 

1959 and 1963. Surely you jest in saying Oswald 
became 

proficient with his rifle by having no instructor
, no 

practice and hunting only with a shotgun. 

Sergeant James Zahm, the NCO in charge of the 

marksmanship training unit said, In the Marine Co
rps he is 

a good shot, slightly above average...and as comp
ared to the 

average male..throughout the United States, he is
 an 

excellent shot. It was an easy shot for a man wi
th the 

equipment he had and his ability." Why does Posne
r use such 

sources as Zahm and Anderson, who had no direct c
ontact with 

Oswald; instead, why not use Nelson Delgado who f
ired on the 

same line with Oswald: 

Mr. Liebeler: Did you fire with Oswald? 

Mr. Delgado: Right, I was in the same line. By t
hat I 

mean we were on the same line together, the same 
time, 

but not firing at the same position...and I remem
ber 

seeing his. It was a pretty big joke, because he
 got a 

lot of "maggie's drawers," you know, a lot of mis
ses, 

but he didn't give a darn. 
Mr. Liebeler: Missed the target completely? 

Mr. Delgado: He just qualified, that's it. He wa
sn't 

as enthusiastic as the rest of us. (8H235) 

Anderson said the assassination shots were not pa
rticularly 

difficult." Tell that to Hendrix, Staley and Mil
ler. 

Anderson also says "Oswald had full capabilities 
to make the 

shot." This is in clear contrast to the actual e
vidence; 

the LIRA Masters didn't have this capability. Osw
ald did not 
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have the marksmanship capabilities, nor the rifle to carry 

out such an absurd acquisition. The Commission completely 

ignored those in direct contact with Oswald, rather, they 

relied on such hearsays as Anderson and Zahm. 

Oswald could not and did not carry out the November 22, 

1963 assassination. His poor marksmanship together with his 

malfunctioning rifle wouldn't allow it. The evidence is 

clear, someone or some people with superior rifle 

capabilities could only have committed this crime. That 

someone was NOT Lee Harvey Oswald. 
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In Case Closed,  Gerald Posner shows a biased opinion of 

Oswald's actions and movements on the 22 of November in 1963. In 

our study of Oswald's actions on that day we found many controversies 

with what Mr. Posner states and how the Warren Commission reported 

the events on the day of the assassination. We explored many topics 

trying to understand what really could of happened that fateful day. 

The initial thing we investigated was Oswald's actions the 

morning prior to the assassination. We wanted to know if he did in fact 

carry a rifle in to work that morning. Oswald rode to work that 

morning and every other morning with Wesley Buell Frazier. The 

morning of the assassination it is known that Oswald carried a brown 

paper bag. Frazier claims, testifies, that he had been informed earlier 

that Oswald was going to bring curtain rods that morning. (W.C. VI II 

pg. 226) There is a big controversy about the bag Oswald carried that 

morning. There are many different accounts of how he carried the bag 

and if the bag could have actually contained the rifle that allegedly 

killed Kennedy. Frazier testifies that Oswald had the package tucked 

under his right armpit and the other end was in his right hand-parallel 

to his body, straight up and down . This goes against what Posner 

writes. Ills writing makes it seem that the bag goes from under 

Oswald's arm to almost touching the ground. Posner is adjoining two 

different statements. If the bag simply went into the palm of his hand 

then it would not be large enough for Oswald's Mannlicher Carcano 

rifle. Posner changes the testimony around to make it large enough to 

hold a gun. Another witness, Linnie Mae Randle, claims she saw 

Oswald that same morning and the bag he held was in his hand and 
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went almost to the ground. Testimony also proved that the bag Oswald 

held would not be large enough to contain the rifle Oswald allegedly 

used. In Presumed Guilty, Sylvia Meagher states that the Warren 

Commission concludes that Frazier and Randal are mistaken in the 

length of the bag (Presumed Guilty pg. 167 R 134). If their testimony is 

true then Oswald did not carry the rifle into work that morning. 

Therefor how could he have been the assassin with no murder weapon? 

Posner ignores Jack Dougherty's testimony that when he saw Oswald 

entering work that morning he had nothing in his hands. 

The next aspect we examined was the bag that he allegedly 

carried the weapon in. The bag was made from materials from the 

Texas School Book Depository, which is where Oswald worked. It had 

to be made within three days of the assassination. There is no evidence 

that Oswald made the bag. The only prints on the bag from Oswald 

were his palm print and his index finger. If he were to have made the 

bag his prints would have been all over it. Also, there were no markings 

of oil on the bag. When the gun was retrieved the officer stated that it 

was a well-oiled gun, but yet none of the oil was on the bag. In Case  

Open,  Weisburg states that the man who monitored the tape and bag 

material never recalls seeing Oswald there. There is also no proof that 

Oswald was holding the bag (CE 142) when he left the prints on it. It 

could have been lying on a hard flat surface, Oswald could have leaned 

against or on it and left prints. There was no evidence whatsoever that 

Oswald made this bag. Troy Eugene West is the man that worked at 

the bench where Oswald would have to get tape and materials from his 

bench which he never left. He was never mentioned in the Warren 

Commission's report. West states that the tape used to make the bag 



was from one long strip of tape. It is shown that it had to come from 

that dispenser and would have to of come from that spot. It could not 

have been taken anywhere else to be used. It was constructed at West's 

bench and he never reports to have seen Oswald there. The bag 

supposedly contained fibers which linked it to the blanket the gun was 

kept in. Paul Stombaugh (FBI hair-and-fiber expert) says the bag 

contained a single, brown, delustered viscose fiber and "several" light-

green cotton fibers. He could render no opinion as to whether the fibers 

had in fact come from that blanket. The commission's theory states that 

the rifle transferred fibers from the blanket to the bag. The Dallas 

Police took no precaution to prevent articles of evidence from 

contacting each other prior to laboratory examination (Exhibit number 

38). This makes this evidence faulty. The fibers could have transfered 

red because of how the evidence was arranged. James Cadigan (FBI 

expert) said that when he examined the rifle, he could not find any 

markings to tie the rifle to the bag. (41197-98). It would have been 

stored like this for over twelve hours and he had carried it for two 

blocks. It would have some marks on it. 

To find out whether or not Oswald was involved in the 

assassination or the lone assassin of President John F. Kennedy Posner 

has to answer one important and critical question: Was Oswald 

definitely on the sixth floor and at the window of the school book 

depository at the time of the shooting? In Case Closed,  Posner uses 

witnesses like Charles Givens and Howard Bremen to place Oswald at 

the scene of the crime. 

To make sure Oswald could have been on the sixth floor at the 

time of the shooting, the Warren Commision suppressed the witnesses of 
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at least two employees who had seen Oswald on the first floor between 

12:00 and 12:30 pm. Piper's testimony of seeing Oswaid at this time was 

totally discarded. The commision labeled Piper "a confused witness." 

Billy Lovelady, Jack Dougherty, Danny Arce, and Bonnie Ray Williams 

remembered Oswald remained upstairs when they all took the elevators 

down for their lunch break. But, by far, the most damaging testimony 

against Oswald came from Charles Givens. In Caseclosed,  chapter 

eleven, Posner quotes Givens as saying "I left my cigarettes in my jacket 

pocket upstairs, and I took my elevator back upstairs to get my jacket 

with my cigarettes in it. When I got back upstairs he (Oswald) was on 

the sixth floor... in that vicinity.., toward the window up front where the 

shots were fired from... I was getting ready to get on the elevator and I 

say' boy are you going down stairs' I say' it's near lunch time'. He said 

'no sir." But Charles Given's testimony was not as accurate as it 

seemed. Firstly it should not be a surprise that Given's testimony links 

Oswald to the sixth floor as this is the floor on which Oswald worked. 

Also from the last time Charles Givens sees Oswald there was still 

thirty-five minutes until the assassination and could have easily gotten 

out of the Texas School Book Depository in this town. According to 

Given's testimony he was somewhere between the elevators at the 

northwest corner of the building and midway between the north and 

south walls. Givens stated that he saw Oswald walking away from the 

southeast corner in the direction of the elevators. Commission exhibits 

725,726,727, and 728 show that this view would have been obscured by 

stacked cartons. Another amazing thing is that Givens was not actually 

taken to the police department to testify against Oswald, originally he 

was wanted for a narcotics charge (namely marijuana). In all the 
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twenty-six volumes of the Warren Commission there is no mention of 

cigarettes and it was not until three months later when there was a 

mention of cigarettes while Givens was testifying in front of the Warren 

Commission. 

Another testimony that puts Oswald on the sixth floor at the time 

of the shooting, but is also hard to believe is that of Howard Brennan. 

Brennan places Oswald on the sixth floor at the window with a rifle. 

Although Brennan could identify the gunman and claims to have seen 

him aiming the rifle. He did not see the gun fire, a puff of smoke or the 

gun recoil as most guns do including the Mannlicher Carcano rifle that 

Oswald allegedly used. Also, Howard Brennan did not notice the scope 

which Oswald gun had on it. Another problem with Brennan's 

testimony is that he claims Oswald was standing at the window. From 

commission exhibits 1310,1311, and 1312 if Oswald had been standing 

at the window his head would have been behind a double pane of glass 

and he would not have been able to fire the gun. In Posner's Case  

Closed,  we can see from the picture taken right after the shooting that 

Oswald's face would have been distorted by the reflection of the sun 

and dirt on the glass. Brennan later also claims to have seen the 

president get shot in the head. Brennan obviously had incredible eye 

sight to see the gun fire and see the president's head explode at the same 

time. He also had to be able to see Oswald's face through the glass from 

127 feet away and not the ninety three feet that Posner claims in Cut 

Closed.  

Oswald would have needed six minutes to assemble his gun, have 

it set up and ready to fire. This would place Oswald on the sixth floor 

at least by 12:24pm. The presidential motorcade was also, in fact, 



ail 

running abut live minutes late. This which no assassin could account 

for would place Oswald on the sixth floor even earlier. Caroline 

Arnold's testimony places Oswald on the first floor at around 12:25pm, 

proving Oswald could not have set up his gun and the snipers nest and 

been ready to fire at the supposed time of the motorcade passing. 

More evidence which could exempt Oswald from the sixth floor at 

the time of the shooting is commission exhibit 369. This exhibit is a 

picture of the motorcade and in the background is a man who closely 

resembles Oswald. He stands at the entrance of the Texas School Book 

Depository. Since the picture is not very clear people claim the man at 

the entrance is Billy Lovelady. However, if one examines the clothes 

more closely, one is able to see that the clothes the man is wearing are 

the same as those worn that day by the assumed assassin Lee Harvey 

Oswald. This we can prove from exhibit 2964. if this is true there is no 

way in which Oswald could be an assassin. 

Evidence used to place Oswald at the seen of the crime were 

finger prints. The presence of Oswald's prints being on these objects 

(the boxes and gun) indicates only that Oswald handled them and does 

not disclose exactly when or where he did so. It is definitely possible 

that Oswald touched the cartons prior to the time they were moved to 

the south east corner window. The finger prints were the only physical 

evidence the commission could offer to relate Oswald to the specific 

sixth floor window. The finger prints on the boxes are in a place such 

that it was impossible for the boxes to be carried. Therefore someone 

else could have set up the sniper's nest and someone else could have 

been the assassin at that sixth floor window on November 22, 1963. 



According to Posner in his floor plan of Oswald's escape after the 

assumed assassination of the President, Oswald shoots John F. Kennedy 

at 12:30pm and leaves the Texas School Book Depository at 12:33pm. 

He supposedly does this without running into anybody except a 

policeman on the second floor in the lunch room a minute and a half 

later. Ile also had to dispose of the gun in this period also. 

There are many problems with this assumed route taken by Lee 

Harvey Oswald. First, the diagram produced by Failure Analysis used 

in Posner's book shows that Oswald walked directly across the sixth 

floor to the stairs which would take less time than having to walk 

through a maze of stacked boxes. By looking at the pictures taken of 

the sixth floor (c. exhibit 719, 723-728) one can see that this would be 

impossible. Because of the stacks of books Oswald would have had to 

weave in and out of many stacks of books or travel along the wall to the 

stairs. This would cause a problem in the time frame in which Oswald 

was seen on the second floor. If Oswald can't make it to the second 

floor in a minute and a half he can not possibly be the assassin. 

Secondly, the rifle was found wedged and covered under many 

boxes. However, Posner states that the gun was just thrown over some 

boxes. By just throwing the rifle over into boxes this would save time 

that was needed for Oswald to reach the second floor a minute and a 

half later. If Oswald had buried the gun under the boxes it would have 

taken him more than one minute and thirty seconds to reach the second 

floor. This would prove Oswald wasn't the assassin. 

Nlarrion Baker the officer who runs into Oswald on the second 

floor doesn't notice anything suspicious such as hard breathing are 

sweating by Oswald. This seems strange since he supposedly just killed 
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the president, hid the rifle, and ran to the second floor. After Baker 

knows that Oswald works at the depository, Baker continues up the 

stairs. Oswald then is seen by Mrs. Robert Reid at 12:32pm on the 

second floor walking towards the front stairs. Posner would have us to 

believe that Oswald reached the first floor by 12:33pm where he was 

asked directions to a phone by Robert MacNeil from NBC. Using 

common sense one can see that it is impossible for Oswald to take this 

assumed route after supposedly killing the president. 

From the lies and falsifications of Posner's book Case Closed  we 

can see that one man, especially one with the ability of Lee Harvey 

Oswald, could pull off such a feet as was done on November 22, 1963. 

The American public is led to believe that a man with the minimum rifle 

capabilities of a marksman, shot from a sixth floor window, with a poor 

rifle, successfully killing the president, and then escaping the scene of 

the crime. Even a person of minimum intelligence, if they studied the 

evidence, would find this impossible to believe. It is a shame that the 

American public will allow books such as Case Closed  to be published 

in America. Case Closed  is obviously full of blurs and lies and should 

be taken off the book shelves immediately. 
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all been in this rifle on a pre
vious occasion anu/ur in m

nu,duol, 

dentified and. ignored rifle. Mysteriously, the police suspended A.146 

investigation of the source of the—ammunition without 'tracing it teln 

Oswald. The police also swore to contradictory and conflicting:stata 

meats abont what they did with the empty shells. 

Nonetheless, the Report co
ncludes that Oswald had th

e skill reJ6 

quired for the assassination and that the rifle' was the assassination 

weapon. What it does not 
ignore about the ammuniti

on it is satisfied 

to presume, even in the presence of contrary evidence. 
It also pre-'.; 

sumes Oswald's possession 
of the rifle and ammunition and, on the', . 

basis of these presumption
s, concludes that Oswald 

was the marksmanr 

who committed murder. 

This is the official opini
on of the Marine Corps, 

that Oswald was a ''poor" s
hot. 	' 

.4. 
I 

KCAS El 
Toro Calif 6May59 *"B"

 	M-1 

For Course "A" as shown a
bove, qualification score

s were as 

follows: 

EXPERT -220; SHARPSHOOTER
 -210; MARKS7,1AN -190 

For the Course marked "B"
, the qualification is: 

EXPERT -225; SHARPSHOOTER
 -215; MARKSMAN -190 

Regarding a comparison of
 the Marine Corps' requir

ements 

with those of the other s
ervices, it is believe

d that the 

requirements of the other
 services can be best obt

ained by 

you directly from those s
ervices. Enclosed, howeve

r, are 

copies of Marine Corps regulations describing
 the several 

marksmanship courses. These were effective at the time 

Oswald was on active,duty
 in the Marine Corps. 

The Marine Corps consider
s that any reasonable app

lication 

of the instructions given
 to Marines should permit

 them to 

become qualified at least
 as a marksman. To become

 qualifi€ 

as a sharpshooter, the Ma
rine Corps is of the opin

ion that 

most t4arines!with a reasonable
 amount of adaptability 

to 

weapons firing can become so qualified. Conseq
uently, a lo 

mcir.:sman qualification indic
ates a rather poor "shot"

 and a 

3hArpshooter 'qualificati
on indicates a fairly goo

d "shot". 

;-ust the foregoing wil' se
rve the purpose of your 

inquir 

A. C. FOLSOM, JR. 

Lieutenant Colonel U. S. Marine Corp
s 

Head, Records Branch, Per
sonnel fApartment 

By direction of the Co
mmandant of the Vlarine 10

1 

200 rds 

Encl: 
(1) Copies of MARCOR Refs

 

describing marksmanship c
ourses 


